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Městská část Praha 6 a starosta Ondřej Kolář
Vás srdečně zvou na představení opery 
Bedřicha Smetany Dvě vdovy

Již podvanácté oslavíme v Šárce Den Prahy 6.

V místech původního přírodního divadla v realizaci 
Originálního hudebního divadla Praha vystoupí sólisté, 
orchestr, sbor a balet Národního divadla v Praze

Přijďte a nezapomeňte deky na sezení, případně pláštěnky.
Prosíme o ohleduplnost k přírodnímu parku.

Možnost zakoupení výpravné knihy vydané ke 100.výročí divadla v Šárce za 250.-Kč

Karolina / Jana Sibera
Anežka / Dana Burešová
Lidka / Yukiko Šrejmová Kinjo
Ladislav Podhajský / Aleš Briscein
Mumlal / Luděk Vele
Toník / Martin Šrejma
Myslivecký adjunkt / Jiří Kohout 

Choreografie / Kateřina Dedková 
Kostýmní výtvarník / Josef Jelínek
Dirigent / Jan Chalupecký
Sbormistr / Pavel Vaněk
Režie / Jana Divišová a Renée Nachtigallová

Vstup zdarma

za pomoc děkujeme:

Za podpory:

Opera v Šárce 2016

DVĚ VDOVY
Bedřich Smetana

„Musí nás mít pán Bůh rád, 
že nás živí napořád!“



NAŠE ZAHRADNICKÁ RADOST
SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ ZAHRADNICKÝ POČIN 

Velmi si vážíme všech, kteří se snaží přispět k lepšímu celkovému vzhledu svého nejbližšího okolí a tím i celé městské části. 
Hlavním záměrem akce není soutěžení o pořadí, jak je známe. Jde hlavně o možnost prezentovat výsledek práce 

těch, kteří se starají o své nejbližší okolí k radosti nás všech. Pro ty nejlepší chystá radnice odměnu za účast 
v podobě silného a nezapomenutelného zážitku spojeného s naší městskou částí.

Soutěž vyhlašujeme ve dvou kategoriích:
1/ BALKONY/OKNA

     2/ PŘEDZAHRÁDKY / OSTATNÍ VOLNÉ PROSTORY
Do soutěže budou zařazeny ty příspěvky, které budou přijaty do podatelny ÚMČ Praha 6 v písemné formě nebo 
na e-mailovou adresu od 20. 5. 2016 do 31. 7. 2016. Snímky zahradnických radostí zasílejte na adresu: Úřad 
městské části Praha 6, Odbor komunikace a vnějších vztahů Čs. armády 23 Praha 6 (na obálku uvést „Naše 

zahradnická radost“) nebo v elektronické podobě na e-mailovou adresu: 
smalikova@praha6.cz (Sylva Malíková), tel. 220 189 172 (v předmětu uvést „Naše zahradnická radost“).

ÚVODNÍ SLOVO

Vážení spoluobčané, 

Je tu doba léta, prázdnin, dovolených a s tím spoje-
ná větší možnost trávení času mimo naše domovy, 
nejlépe někde v přírodě. Městská část Praha 6 je, co 
se týče velikosti plochy veřejně udržované zeleně, 
se svými 2 314 000 m2 bezkonkurenční. Jde o nepo-
piratelný klad života v naší části Prahy. Doufám, že 
vám všem přináší radost stejně jako celá léta mně 
a mým blízkým. 

Vzhledem k zmíněné rozloze zeleně jde ale při její údržbě o nekončící práci, 
a to především v jarních měsících. V letošním roce bylo na podnět členů ko-
mise životního prostředí přistoupeno k několika změnám. S cílem podpořit 
biodiverzitu na území města došlo ke snížení počtu sečí travnatých ploch. 
Efektivita a vhodnost tohoto opatření bude vyhodnocena na konci roku. Již 
teď je podle ohlasu občanů jasné, že omezení, jaké bylo zvoleno pro rok le-
tošní, v takovém rozsahu nebude moci být zachováno. Přehodnotíme s nej-
větší pravděpodobností také skladbu území určených k seči. Další změnou, 
která znatelně ovlivnila stav péče o veřejnou zeleň, je rozhodnutí nepoužívat 
chemické herbicidní prostředky jako v minulosti (z důvodu podezření na kar-
cinogenní účinky dříve používaného prostředku). Tento způsob likvidace 
plevele byl nahrazen mechanickým odstraňováním plevele ze zpevněných 
ploch. Negativní stránkou tohoto řešení je bohužel malá účinnost a nutnost 
častého opakování. 
Jako součást dalšího zlepšení životního prostředí v naší městské části došlo 
v rámci oprav k rozšíření zatravněných tramvajových pásů. Hlavním příno-
sem tohoto opatření je, mimo zvýšení procenta zeleně v dané lokalitě, ze-
jména snížení prašnosti a hlučnosti. V současné době dochází k postupnému 
převzetí péče i o tuto zeleň do správy MČ Praha 6. Naším novým úkolem tedy 
bude zajištění seče a zálivky, aby se neopakovaly problémy z minulých let. 
Na  závěr svého příspěvku bych chtěl vyzvat všechny, kterým není lhostej-
né a těší je pečovat o své nejbližší okolí, aby se zúčastnili vyhlášené soutě-
že „Naše zahradnická radost“.  Je připravena pro občany naší městské části, 
kteří výsledkem svojí práce dělají radost nejen sobě, ale i ostatním. Soutěží 
se ve dvou kategoriích a díky podpoře sponzora budou mít ti nejúspěšnější 
možnost prohlédnout si Prahu 6 z ptačí perspektivy. Věřím, že půjde o silný 
zážitek, který výhercům udělá radost. 

Všem vám přeji příjemné prožití léta a nabrání nových sil během dovolených 
do zbývající části roku. 

Ing. Roman Mejstřík
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AKTUALITY

Šestka bude oceňovat 
také zahraniční 
osobnosti
Kdo se stane čestným občanem Prahy 6 a  kdo 
získá Cenu městské části? To se veřejnost dozví 
4. září. Zastupitelé schválili na  posledním jed-
nání jména oceněných a  z  iniciativy starosty 
Prahy 6 rozhodli, že se nad rámec doposud udě-
lovaných cen bude udělovat každoročně také 
cena jedné zahraniční osobnosti.
Čestné občanství získají tři žijící občané Prahy 6, 
další významná osobnost bude takto vyzname-
nána in memoriam. Cenu městské části Praha 6 
obdrží celkem tři lidé, z  toho jedna známá za-
hraniční osobnost. „Tím, že každý rok vybereme 
také jednu zahraniční osobnost, chceme ocenit 
ty, kteří zde sice trvale nežijí, ale přesto naší 
městské části  prospěli, a my jim takto můžeme 
dát najevo, že si jejich činnosti a aktivit vážíme,” 
vysvětlil důvody, proč bude každoročně mezi 
oceněnými také některý cizinec, starosta On-
dřej Kolář (TOP 09). „Nepůjde jen o ty, kteří zde 
působí, osobně mám už vytipovaný seznam, 
z nějž budeme v příštím roce vybírat,” připustil 
starosta Kolář.           

red   

POMYSLNÝ FINANČNÍ KOSTLIVEC 
VE SKŘÍNI PRAHY 6 V PODOBĚ DLU
HOPISŮ, KTERÉ PRO RADNICI NA
KOUPILA PŘED LETY SPOLEČNOST 
KEY INVESTMENTS, BUDE POHŘBEN. 
ZASTUPITELSTVO NA SVÉM JEDNÁ
NÍ VE ČTVRTEK 23. ČERVNA VĚTŠI
NOU HLASŮ SCHVÁLILO, ŽE DLUHO
PISY PRODÁ. RADNICE BY TAK MĚLA 
ZÍSKAT PŘIBLIŽNĚ 80 MILIONŮ KO
RUN, MĚSTSKÁ SPOLEČNOST SNEO, 
KTERÁ TAKÉ ČÁST DLUHOPISŮ 
VLASTNÍ, BY MĚLA ZÍSKAT KOLEM 
11 MILIONŮ KORUN. 

„Tímto jsme uzavřeli jednu nepříjemnou ka-
pitolu naší společné historie,” okomentoval 
 rozhodnutí zastupitelů starosta Ondřej Kolář 
(TOP 09). „Bylo uděláno několik znaleckých 
posudků – všechny mají jednoznačný závěr, 
dluhopisy prodat. Je možné konstatovat, že za-
stupitelstvo má v tuto chvíli všechny informace, 
jak s dluhem naložit fundovaně. Jsou k dispozi-
ci veškeré podklady, které lze získat. Pracovní 
skupina jednomyslně doporučuje schválit pro-
dej, finanční výbor obdobně. Je možno konsta-
tovat, že v současné době jednáme u každého 
dluhopisu o  jedné nabídce,” shrnul aktuální si-
tuaci místostarosta zodpovědný za ekonomiku 
Jaromír Vaculík (TOP 09). 

Kauzu Key Investment už řeší soud
Kauza je dědictvím po  předchozím vedení 
 radnice, vedené tehdejším starostou Tomášem 
Chalupou. Praha 6 se rozhodla volné finanční 
prostředky vložit do nákupu dluhopisů a 27. srp-
na 2003 uzavřela společnost Key Investments 
s  městskou částí smlouvu o  obhospodařování 
investičních nástrojů. Smlouva umožňovala 
pouze nákup dluhových cenných papírů. O ně-
kolik let později obdobné smlouvy uzavřela také 
Praha 10 a Praha 13. 
Lidé z vedení Key Investment se dostali do hle-
dáčku policie. Ta již obvinila v souvislosti s pod-
vodným jednáním a  nákupem téměř bezcen-
ných dluhopisů několik osob. Soud s manažery 
firmy Key Investments Danielem Brzkovským, 
Kláru Fensteterovou a Alenou Štorkanovou za-
čal v  polovině února tohoto roku. Obžaloba je 
viní z  toho, že svým klientům způsobili škodu 
přesahující 870 milionů korun. Za svěřené pení-
ze totiž společnost nakupovala rizikové či téměř 
bezcenné dluhopisy a  cenné papíry spřátele-
ných firem. 

Prodej doporučují i odborné posudky
Městská část vlastní 96 kusů dluhopisů E SIDE 
PROPERTY Limited v nominální hodnotě 500 ti-
síc korun za kus. Zastupitelé rozhodli, že dluho-
pisy této společnosti prodají za polovinu jejich 
nominální hodnoty – celkem tedy 24 milionů 
korun. Odkoupí je společnost CEE COLLECT Re-
tail, s. r. o.
Další finance má Praha 6 v  dluhopisech spo-
lečnosti Via Chem Group, a. s. – celkem 1563  
v  jmenovité hodnotě 100 tisíc korun za  kus. 
Ztráta vzniklá prodejem těchto dluhopisů 
bude ještě větší. Budou prodány za  28 % no-
minální hodnoty. Praha 6 za ně získá necelých 
44 milionů korun. Zájem o  odkoupení těchto 
dluhopisů projevil pouze jediný z  oslovených 
subjektů – WOOD & Company Financial ser-
vices, a. s. Dluhopisy společnosti Via Chem 
Group má také městem zřizovaná společnost 
SNEO. Ta jich vlastní celkem 318. Zastupitelé 
a SNEO rozhodli, že budou tyto dluhopisy pro-
dávat v celku. 
Radnice k  tomuto kroku, prodat dluhopisy se 
ztrátou, přistoupila na základě řady odborných  
posudků. Mimo jiné také Národohospodářské 
fakulty Vysoké školy ekonomické. Pro prodej 
hlasovalo v  tajném hlasování 30 zastupitelů. 
„Dnes můžeme uzavřít účet za  Key Investent. 
Sám si myslím, že ten prodej je v pořádku, ne-
můžeme hrát vabank s  obecními prostředky. 
Doporučuji, abychom dnes tento příběh uza-
vřeli,” vyzval zastupitele také místostarosta Jan 
Lacina (STAN). „Řešíme něco, co nikdy radnice 

neměla řešit. Nyní už hledáme jen způsoby, jak 
omezit ztráty,” dodal Miroslav Šrajer (SZ).
Zastupitel za  KSČM Ivan Hrůza připomněl, že 
prodej akcií doporučoval už před několika lety. 
„Od  roku 2006 jsem opakovaně kritizoval za-
cházení s majetkem. Důsledkem bylo nekonání. 
K žádné škodě nemuselo dojít,” prohlásil Hrůza.                        

red   

Zastupitelé se rozhodli pohřbít 
finančního kostlivce

O prodeji 
dluhopisů se 

rozhodlo v tajném 
hlasování.
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AKTUALITY

Koncem léta přijdou 
změny tramvajových linek 
V neděli 28. srpna vstoupí v platnost dlouho plá-
nované změny v tramvajové dopravě. Vzniknou 
tři nové linky, devět linek změní trasu a u dva-
nácti linek zůstane trasa stejná jako dnes. Úse-
ky, které jsou dnes přetížené, budou posíleny. 
Mírné oslabení čeká tramvajovou trať na  Pet-
řiny, kde výrazně ubylo cestujících po otevření 
metra. 
„Dlouhodobě podporuji ekologickou dopravu 
v centru města a tou jsou spolu s metrem právě 

tramvaje, které by měly tvořit v každém moder-
ním městě klíčovou páteřní síť veřejné dopravy. 
Návrh zavádí potřebné posílení pražské tram-
vajové dopravy a vytváří chybějící přímá spoje-
ní,“ dodal na  téma změn náměstek primátorky 
a radní pro oblast dopravy Petr Dolínek. Úseky, 
které jsou dnes přetížené, budou posíleny. Mír-
né oslabení čeká tramvajovou trať na  Petřiny, 
kde podle vyjádření Ropidu výrazně ubylo ces-
tujících po otevření metra. 
Od 28. srpna 2016 bude v pražských ulicích jez-
dit 24 tramvajových linek v  denním provozu, 
tedy o tři více než jezdí dnes. Detailní informace 

ke změnám v dopravě lze získat na následujícím 
odkazu: http://ropid.cz. 
 
Beze změny trasy: 1, 3, 7, 8, 9, 10, 11, 13, 16, 
17, 22, 26 
Změna trasy: 4, 5, 6, 12, 14, 18, 20, 24, 25 
Nové linky: 2, 15, 21. 

Zdroj: ROPID

Metropolitní plán budí vzrušené diskuze
ZNAČNÝ ROZRUCH VZBUDILO 
ZATÍM NEOFICIÁLNÍ ZVEŘEJNĚNÍ 
TAKZVANÉHO METROPOLITNÍHO 
PLÁNU. DOKUMENT ZPRACOVÁVAL 
INSTITUT ROZVOJE A PLÁNOVÁNÍ 
(IPR) OD ROKU 2013. JDE VLAST
NĚ O NOVÝ ÚZEMNÍ PLÁN, JEHOŽ 
SMYSLEM JE DEFINOVAT, JAK SE 
BUDE METROPOLE V PŘÍŠTÍCH LE
TECH STAVEBNĚ ROZVÍJET. 

Plán ovšem počítá s  výstavbou výškových bu-
dov v těsném sousedství rezervace Divoká Šár-
ka. A  to na  úseku přibližně patnáct set metrů. 
Právě to vzbudilo u řady obyvatel Prahy 6 znač-
nou nelibost.
„Zástavba by zasáhla i  území ležící pouhé de-
sítky metrů od  nejmalebnějších a  nejslavněj-
ších částí Divoké Šárky, „dvou skal“ – Šestáko-
vy a Kozákovy skály. Šlo by tak zřejmě o  jednu 
z  nejdramatičtějších změn v  mnoho tisíc let 
trvajícím soužití lidí a  skalních ostrohů Divoké 
Šárky,“ píše se na  webu www.liboc.info, který 
informaci oficiáně zveřejnil jako první. Podle do-
stupných informací by měla budoucí zástavba 
v  této lokalitě dosáhnout osmi, v  krajním pří-
padě až deseti pater. „Neumím si představit, jak 
někoho, nota bene odborníka, mohla takováto 
zvrhlost napadnout. Je to jedno z nejkrásnějších 
a nejmalebnějších míst v Praze,“ kritizuje autory 
Metropolitního plánu šestačtyřicetiletá Tereza 
Vařeková.

Zatím jde jen o návrh
„Rozumíme tomu, že tento návrh budí vášně. 
Rádi bychom však podtrhli, že se skutečně jed-
ná pouze o návrh – následovat budou čtyři roky 
projednávání, vypořádávání připomínek a  hle-
dání konsenzu o tom, jak má území vypadat. Ur-
banisté z IPR Praha do diskuse vstupují s myšlen-
kou, že by se Evropská – spojující mezinárodní 
letiště a centrum města – měla stát jakousi bra-

nou Prahy. Tedy významným a živým bulvárem, 
který cestující z  letiště nenechá na pochybách, 
že právě vjíždí do evropsky významné metropo-
le. Rádi bychom vedle toho ujistili, že Divokou 
Šárku jako takovou vedeme jako jedno z vůbec 
nejpřísněji chráněných nezastavitelných území," 
tlumí vášně mluvčí IPRu Adam Švejda. 
„Návrh IPRu umožnit zástavbu v  této lokalitě 
je v tuto chvíli jenom návrhem. Nejde o nějaké 
definitivní řešení. Proběhnou další projednávání 
nad návrhem Metropolitního plánu, který mů-
žeme připomínkovat. A budeme se autorů ptát, 
proč zvolili právě tuto lokalitu jako místo pro 
stavbu osmipatrových budov,“ říká místosta-
rostka Eva Smutná (BEZPP za TOP 09) zodpověd-
ná za územní rozvoj. 

Emoce budí výška zástavby
„Čím vzbuzuje tento návrh tolik emocí? Myslím, 
že to je uvedená výšková regulace – oněch 8 pa-
ter. Dnes jedeme autem po Evropské, na jedné 
straně máme neprostupné stěny třípatrových 

garážových domů a  na  druhé straně krásný 
výhled do Šárky, tedy poměrně nevyvážené ur-
banistické uspořádání. Přiznám se, že mi to při-
padá i  trochu škoda, aby výhled do  Šáreckého 
údolí konzumovali řidiči kapacitního přivaděče 
na okruh. Také ze strany vyhlídkových míst Šár-
ky bych raději koukal na  zdařilou úměrnou ar-
chitekturu než na  hlučící komunikaci," reaguje 
na návrh urbanistů z IPRu místostarosta Martin 
Polách (ANO), v jehož gesci je strategický rozvoj 
a veřejný prostor. 
Podle jeho vyjádření zástavba v této lokalitě  je 
přípustná. „Ovšem s návrhem osmipodlažní zá-
stavby nesouhlasím. Úměrná by mi přišla výš-
ková hladina do 4 podlaží. Nesdílím aktivistický 
pohled na  město, že stávající stav je vždy nej-
lepší zachovat a každá proluka se musí změnit 
na  park. Z  urbanistického hle diska tento krok 
IPRu vlastně vítám, ale musí následovat velká 
diskuze na  hmotovém a  výškovém uspořádání 
takové zástavby,“ soudí  místostarosta.   

red  

Načtením toho QR kódu 
se můžete dozvědět více 
na http://ropid.cz.
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AKTUALITY

NĚKDEJŠÍ MÍSTOSTAROSTKA PETRA 
KOLÍNSKÁ ZE STRANY ZELENÝCH 
OPOUŠTÍ ZASTUPITELSTVO PRA
HY 6. JEJÍ ODCHOD OVŠEM NEMÁ 
POLITICKÉ POZADÍ. DŮVOD JE 
ZCELA PROZAICKÝ. JEDNA Z NEJ
VÝRAZNĚJŠÍCH OSOBNOSTÍ POLI
TICKÉ SCÉNY PRAHY 6 SE STĚHUJE 
DO JINÉ MĚSTSKÉ ČÁSTI. 

Svůj odchod oznámila svým kolegům v závěru 
jednání zastupitelstva ve  čtvrtek 23. června. 
Nahradí ji její stranický kolega Petr Píša. „Poprvé 
jsem se stala zastupitelkou shodou okolnos-
tí před deseti lety v roce 2006. Budu na ta léta 
mít ty nejlepší vzpomínky, mnoho jsem se tady 
během toho období naučila,“ řekla svým kole-
gům Petra Kolínská. „Já ti děkuju, ne za  to, že 
odcházíš, ale za to, že jsi tady s námi vydržela, 
i když to nebylo vždy ideální ani idylické. Věřím, 
že na sebe nebudeme vzpomínat ve zlém, z mé 
strany určitě ne,“ reagoval na  odchod zastupi-
telky starosta Ondřej Kolář (TOP 09). Na krátké, 
neformální rozloučení reagovali zastupitelé po-
tleskem. „O odchodu Petry Kolínské vím už pár 
dnů a myslím, že mnoha z nás tady bude chy-
bět, dokonce i těm z nás, kteří mají poněkud jiné 
politické smýšlení než ona,“ poznamenal jeden 
ze zastupitelů, který si nepřál být jmenován.

red

ZA ÚKLID CHODNÍKŮ ZAPLATILA 
LONI PRAHA 6 PŘES 37 MILIONŮ 
KORUN. TOLIK Z ROZPOČTU VYDÁ 
ZA ZAMETÁNÍ, KROPENÍ A RUČNÍ 
ČIŠTĚNÍ ULIC OD PAPÍRŮ, NEDO
PALKŮ CIGARET, OBALŮ, POPADA
NÝCH VĚTVÍ, PRACHU. A TAKÉ PSÍCH 
EXKREMENTŮ. LIDÍ, KTEŘÍ CHOVAJÍ 
PSY, ROK OD ROKU PŘIBÝVÁ. ZATÍM
CO VĚTŠINA Z NICH SE SNAŽÍ ZNE
ČIŠTĚNÍ PO NICH UKLÍZET, JINÝM TO 
JE LHOSTEJNÉ.
„Musím se přiznat, že sám nejsem příliš velkým 
příznivcem chovu psů v  městských aglomera-
cích, zejména bojových plemen. Není zde zcela 
ideální prostředí jak pro samotné psy, a  samo-
zřejmě také jejich přítomnost zde přináší ně-
které negativní dopady na prostředí okolo nás. 
Na druhé straně jsem si vědom, že řada lidí si již 
nedovede každodenní život bez svého čtyřno-
hého miláčka představit a  mám pro to pocho-
pení. Je ale zároveň nutné na  ně apelovat, že 
by neměli znepříjemňovat život lidem žijícím 
v jejich okolí. Vedle nezbytného úklidu po svých 
psech by měli být i ochotni přijmout určitá ome-
zení pro pohyb psů. Problém tedy vnímám tak, 
že je o lidech a ne o psech,“ konstatuje radní pro 
živorní prostředí Roman Mejstřík (ANO).  Jak 
z jeho vyjádření vyplývá, ani on nemá dostatek 
informací o tom, kolik městská část za neukáz-
něné pejskaře ročně zaplatí. 
„Úklid psích exkrementů je v rámci celé zakázky 
na úklid jako takový, takže nejsme schopni vy-
číslit, kolik na to připadne financí. Známe jen ce-
lou částku, která vyjadřuje, kolik dáme za úklid 
chodníků,“ říká Alice Zajícová, vedoucí oddělení 
Odboru dopravy a životního prostředí. „V letoš-
ním roce proběhl mimořádný, zatím jednorázo-
vý úklid psích exkrementů v zeleni, tedy v okolí 
dětských hřišť a  parcích, ve  kterých je největší 
kumulace pejskařů. Celkem bylo za  tyto práce 
uhrazeno 56 tisíc korun,“ dodává. Jak vyplý-
vá z  evidence ekonomického odboru radnice, 
v  Praze 6 bylo loni celkem 6.029 poplatníků – 
majitelů jednoho nebo více psů. Na poplatcích 
se vybralo 3.408.376 korun. Jejich výše se pohy-
buje od 1.500 korun za psy chované v činžovním 
domě a 600 korun v rodinném domě. Důchodci 
či invalidé platí 200 korun. Za každého dalšího 
psa se pak poplatek zvyšuje o 50 %, držitelé prů-
kazu ZTP/P jsou od poplatku osvobozeni.

Místa, kam by psi nesměli
„Hanspaulka, kde bydlíme, je sice jedna z  nej-
hezčích částí Prahy 6, ale fakticky mám dojem, že 

žijeme v psí latríně. Situace ohledně psích exkre-
mentů je zde dlouhodobě naprosto neúnosná. 
V březnu jsem si dala tu práci a sečetla v Sušické 
ulici exkrementy na jedné straně chodníku od ZŠ 
Hanspaulka k našemu domu – bylo jich 36,“ upo-
zorňuje ve  svém dopise, adresovaném radnici, 
Marina Holá. Mimo jiné v něm doporučuje, aby 
Praha 6 vytvořila části veřejné zeleně, kam by psi 
nesměli a kde by si v létě s dětmi mohli dát bez 
obav a  v  klidu rodinný piknik nebo si zaházet 
s frisbee. Rozhodně není jediná, komu znečiště-
ní od psů vadí. „Je to velký problém, když máte 
malé děti, jdete s  nimi na  pískoviště a  zjistíte, 
že jsou tam pozůstatky po nějaké psí návštěvě, 
mělo by se s tím něco dělat, přitom všude jsou 
dostupné sáčky, určené právě pro tyhle účely,“ 
říká osmadvacetiletá Irena Lechnýřová, matka 
dvou dcer předškolního věku.

Řešení? Tolerance a odpovědnost
„Soužití lidí a psů ve městě by mělo být založe-
no na  toleranci a  odpovědnosti majitelů psů. 
Při překračování pravidel jsou pak nutné sank-
ce, což se týká i  neuklízení psích exkrementů. 
Cestou ke  zlepšení neutěšené situace s  nimi 
je ale hlavně dostatek informací i  o  nákladech 
na úklid, edukace a pokračující veřejná diskuse,“ 
myslí si Antonín Nechvátal (SZ), bývalý radní pro 
životní prostředí. „Každý majitel pejska by měl 
po svém svěřenci důsledně uklízet. Buď využije 
speciálních sáčků a košů na ulicích, anebo musí 
mít vždycky, když jde s pejskem ven, s sebou sá-
ček, do kterého hromádku sebere. Dělám to tak 
sedmatřicet let a nemám s tím problém. A pání-
ček také musí psa hlídat, aby nezvednul nožičku 
někde, kde by mohl znečistit kulturní památku. 
Myslím, že to není zas tak těžké,“ komentuje 
téma zastupitelka Helena Briardová (KSČM).

Lidé si stěžují na znečištění 
zeleně a ulic

Počty poplatníků a vybrané částky:
2015 / 6 029 – 3 408 376 Kč
2014 / 6 444 – 3 462 715 Kč
2013 / 6 069 – 3 636 964 Kč
2012 / 6 153 – 3 708 236 Kč
2011 / 6 281 – 3 931 187 Kč

Zdroj: Ekonomický odbor MÚ

Většina pejskařů si už zvykla, že musí 
po svém psovi uklidit, přesto je znečištění 
ulic a veřejné zeleně problém. 

Petra Kolínská 
oznámila svůj 
odchod z politic-
ké scény Prahy 6. 
Foto: red

Zastupitelstvo 
přišlo o jednoho 
z členů

„Vždycky se najde někdo, kdo nabídku sáčků 
ignoruje, situace se zhoršuje nesečením vysoké 
trávy, exkrementy z ní opravdu vydolovat nelze,“ 
dodává Marie Pojerova, zastupitelka za ODS. 

red
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PROJEKT NOVÉ ŠKOLY V ULICI 
NA KOCÍNCE PŘEDSTAVILI VEŘEJ
NOSTI ZÁSTUPCI RADNICE A SPO
LEČNOSTI SNEO. LIDÉ SE MOHLI 
SEZNÁMIT S PLÁNY NA STAVBU 
PAVILONU PRO 240 ŠKOLÁKŮ  
A 50 ŠKOLKOVÝCH DĚTÍ. 

Nový pavilon má vyrůst v  areálu ZŠ Bílá a  na-
hradit současné pavilony, které jsou na  hranici 
životnosti. „Byly postaveny v  50. letech jako 
provizorní stavba, je zázrak, že jsou v  provo-
zuschopném stavu,“ komentuje aktuální stav 
Tomáš Jílek, ředitel společnosti SNEO, která vý-
stavbu připravuje. Objekt školy má být umístěn 
podél severní hranice školního pozemku, aby 
zajistil co nejvíc prosvětlenou fasádu směrem 
do zahrady a zároveň aby zachoval co největší 
plochu samotné zahrady. „Architektura využívá 
tvaru pozemku. Zahrada poskytuje klidovou 
zónu a vytváří přirozený shromažďovací prostor. 
Návrh architektonického studia Rala je inspiro-
ván dětským příběhem o zahradě za zdí, do kte-
ré je moderní pavilon vkusným způsobem za-

sazen,“ popisuje Jílek. Celoprosklené přízemí se 
tak stane „interiérovou“ částí zahrady a společ-
ně vytvoří jeden víceúčelový prostor pro kul-
turní a pohybové aktivity. Učebny jsou navrže-
ny v prvním patře. Fasáda z vícevrstvého zdiva 
z  režných bílých cihel kombinuje „bílý“ funk-
cionalismus sousední ZŠ Bílá s  režným zdivem 
typickým pro Dejvice. Projekt přirozeně reaguje 
na okolní svažitý terén, i proto se předpokládají 
minimální terénní a  výkopové práce. Náklady 
na stavbu se odhadují na 84 milionů korun. 

Školáci usednou do lavic nejdříve za tři roky
Návrh a plány na stavbu školy vznikly již za před-
chozí koalice. „Architektura je natolik zdařilá, že 

v projektu pokračujeme a během projednávání 
došlo i k úpravám dle námitek místních,“ uvedl 
Jílek. Námitky, které zazněly při projednává-
ní územního rozhodnutí, byly dle Jílka z  velké 
části vypořádány a stavební úřad uznal projekt 
způsobilým. Většina námitek se vztahovala 
k  dopravnímu řešení. „Je pravda, že stávající 
podélná stání se mění na šikmá, ale bezpečnost 
je zde zajištěna dostatečně, a  i  odbor dopravy 
k  tomu vydal kladné stanovisko,“ vysvětluje Jí-
lek. Projekt má aktuálně nepravomocné územní 
rozhodnutí. Odvolaly se proti němu tři subjek-
ty. „Text tří odvolání je naprosto shodný. Jejich 
iniciátorem je hnutí Pro Hanspaulku a pan Po-
korný,“ uvedl Jílek. Odvolání nyní řeší pražský 
magistrát, který je pro stavební úřad odvolacím 
orgánem. „Pokud by odvolání nebylo úspěšné, 
pokračovali bychom s přípravou dokumentace 
pro stavební povolení. Stavět by se mohlo za-
čít nejdříve za  rok. Kvůli odvolání děti do  této 
školy nepůjdou dřív než v roce 2019,“ předpo-
kládá Jílek. Debata o projektu během společné 
schůzky radnice, zástupců SNEO a  veřejnosti 
byla nekonfliktní a  konstruktivní. Řada disku-
tujících projekt otevřeně podpořila. „Nikdo 
z kritiků  projektu, kteří se odvolávali, na debatě 
nevystoupil, přestože byli přítomni,“ podivil se 
ředitel Tomáš Jílek.

KM

Stavbu školy Na Kocínce
zabrzdila odvolání

O demolici vily na Petřinách jednali zastupitelé
FUNKCIONALISTICKÁ VILA NA PET
ŘINÁCH VZBUDILA NA POSLEDNÍM 
JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚST
SKÉ ČÁSTI VE ČTVRTEK 23. ČERV
NA BOUŘLIVOU DISKUZI. NOVÝ 
MAJITEL OBJEKTU MÁ V PLÁNU 
DŮM ZBOURAT. MÍSTO NĚJ CHCE 
POSTAVIL ČTYŘPATROVÝ DŮM. TO 
SE VŠAK ČÁSTI OBYVATEL PRAHY 6 
NELÍBÍ. SEPSALI PROTO PETICI, JÍŽ 
CHTĚJÍ DOSÁHNOUT, ABY RADNICE 
DEMOLICI ZABRÁNILA.  

Na jednání zastupitelstva přišel dokonce i nový 
majitel objektu, aby vysvětlil své záměry. Ujis-
til, že jednal v  souladu se zákonem. „Já jako 
investor jsem obešel všechny úřady a  splnil 
všechny předepsané podmínky. Tam není nic, 
co bych udělal nezákonně. Bylo mi řečeno, že 
ten dům nepodléhá památkové péči, komise 
pro územní rozvoj o tom hlasovala sedmi hlasy 
pro,” říká Jiří Šalda. „Stávající vila je zachovalá 
vila architekta Pavla Si monova, která je pova-
žována za  zdařilý případ pozdního funkciona-
lismu. Je v původním stavu bez pozdějších ar-
chitektonických úprav, po technické stránce je 
v pořádku,“ argumentují autoři petice. 

Radnice nenašla nástroj, jak demolici 
zabránit
„Vila je zajímavá, má architektonickou hodnotu. 
My v  Kanceláři architekta jsme zjišťovali, jaké 
možnosti ochrany tohoto objektu máme, v da-
ném případě však možnosti ochrany nemáme 
žádné,” vysvětlila postoj radnice místostarost-
ka Eva Smutná (BEZPP za TOP 09) zodpovědná 
za územní rozvoj a plánování. Zastupitel Anto-
nín Nechvátal (SZ) podal Ministerstvu kultury 
podnět, aby byl objekt zahrnut do seznamu pa-
mátek. „Vy jste viděl dokumentaci před čtyřmi 
měsíci. Měl jste dva měsíce na  to, abyste něco 
udělal,” vytkl zmíněnému zastupiteli majitel ob-
jektu. „Dostáváme se do  role arbitra, který má 
rozhodnout o tom, zda máme chránit základní 
lidská práva, a tím je i právo na ochranu soukro-
mého majetku,” poznamenal k záležitosti staros-
ta Ondřej Kolář (TOP 09). Vyjádřil přesvědčení, 
že záměry majitele je nutno respektovat, neboť 
jednal zcela v souladu se zákonem. „Začala jsem 
promptně pracovat na  Památkové mapě, aby 
občané upozornili na  objekty, které by si za-
sloužily ochranu. Žádný podnět, který by žádal 
památkovou ochranu tohoto objektu však ne-
přišel,” dodala místostarostka Smutná. 
„Chci velmi ocenit, že pan Šalda sám přišel 
mezi nás. Zároveň si myslím, že veřejnost prá-

vo na svůj názor má. Napadlo mne, zda by pan 
Šalda tuto vilu prodal někomu, kdo by ji zacho-
val,” doporučila majiteli funkcionalistické vily 
zastupitelka Petra Kolínská (SZ). „Myslím si, že 
si kauza projednávání  zaslouží, myslím si, že 
bychom se měli trochu odpoutat od  této vily, 
nejde jen o  ni. Ta vila je samořejmě zajímavá, 
krásná. Druhá věc je, že ji koupil soukromý in-
vestor v dobré víře, postupoval zcela v souladu 
se zákony. Teď se musí bránit,” uvedl Jiří Růžička 
(BEZPP za TOP 09).  red

Majitel funkci-
onalistické vily 

na Petřinách Jiří 
Šalda vystou-
pil na jednání 

zastupitelstva. 
Foto: red

Vizualizace školy, zdroj: SNEO, a. s.
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NOVÁ DOMINANTA VYSOKO
ŠKOLSKÉHO KAMPUSU V DEJVICÍCH 
ZÍSKÁVÁ SVOU DEFINITIVNÍ PODO
BU A JE PÁR MĚSÍCŮ PŘED DOKON
ČENÍM. JIŽ NA ZAČÁTKU TOHOTO 
AKADEMICKÉHO ROKU SE OTEVŘE 
MLADÝM VĚDCŮM A V BUDOUCNU 
BY MĚLA KONCENTROVAT TY NEJ
LEPŠÍ VÝZKUMNÉ KAPACITY V OB
LASTI ROBOTIKY A INFORMATIKY. 

Prosklená devítipatrová budova při ulici Jugo-
slávských partyzánů bude především praco-
vištěm Českého institutu informatiky, robotiky 
a  kybernetiky (CIIRC). Ústav byl založen při 
ČVUT před třemi lety. „Jeho cílem je soustředit 
výzkum a výchovu špičkových odborníků v ob-
lasti robotiky a informatiky nejen v rámci ČVUT, 
ale i na celonárodní úrovni,“ říká ředitel ústavu 
prof.  Ing. Vladimír Mařík, DrSc. Dosud byla pra-
coviště institutu rozptýlena na různých místech 
po  Praze. „Takové zázemí je nezbytné k  tomu, 
aby ČVUT mohlo posunout kvalitu výzkumu 
a výzkumné kapacity směrem k potřebám tak-
zvané čtvrté průmyslové revoluce. Výzkum 
chceme orientovat především na  podporu 
českého průmyslu. Spolupracujeme například 
s  českými firmami Jablotron, Seznam nebo se 
Škodovkou,“ vysvětluje profesor Mařík smysl 
stavby, na  kterou ČVUT získalo mimořádnou 
státní dotaci 1 miliardu korun, zbývajících 400 
milionů musí uhradit vlastními zdroji. V budově 
institutu budou umístěna v Česku unikátní zaří-
zení, například výzkumná soustava strojů, které 
simulují výrobní linku, budou zde společná pra-
coviště se zahraničními i českými firmami. 

Za dobu své existence již institut pracuje na více 
než desítce mezinárodních projektů. „Dokončili 
jsme velmi úspěšný projekt týkající se pláno-
vání, rozvrhování, montáže trupu Airbusu 350. 
Airbus navíc pokračuje v  našem financování 
a  doděláváme to i  pro další části letadel,“ uve-
dl Vladimír  Mařík a  vypočítává dál: „Máme vý-
borné výsledky v oblasti mobilní a průmyslové 
robotiky, participujeme v  několika evropských 
projektech jako vedoucí partneři. Jsme hrdí 
na  to, že jsme získali nejprestižnější evrop-
ský grant ERC, kterých je v  ČR asi jen dvacet.“ 
Nová budova nabídne potenciál pro další růst 
a umožní zaměstnávat mladé české výzkumní-
ky. „Abychom byli kompetitivní v tom, že nebu-
dou odjíždět do zahraničních firem, ale budou 
pracovat v  českém prostředí pro české firmy,“ 
doufá ředitel institutu.  

Institut, rektorát i parkoviště
V  nové budově bude umístěn kromě institutu 
CIIRC také rektorát ČVUT, který tak po  letech 
získá reprezentativní prostory ve  vlastní bu-
dově. Bude zde výpočetní centrum ČVUT a  tři 
pracoviště fakulty elektrotechnické. Očekává 
se, že zde bude zaměstnáno 450–500 převáž-
ně výzkumných pracovníků, doktorandů i  lidí 
ze zahraničí. „Půjde o  mladou komunitu velmi 
vzdělaných lidí,“ slibuje ředitel Mařík. V horním 
patře je situována konferenční místnost, kde 
budou probíhat mezinárodní odborná setkání. 
Aby nedošlo k zatížení lokality Dejvic provozem, 
má budova dostatečnou kapacitu pro parková-
ní v podzemních garážích. Zaměstnanci se bu-
dou stravovat ve vlastním stravovacím zařízení, 
které by mělo být v určených hodinách otevře-
no i pro veřejnost. Prosklené přízemí, kde budou 

umístěni roboti, stroje a zajímavé technické ex-
ponáty, by mělo lákat středoškoláky a potenci-
ální zájemce o techniku ke studiu na ČVUT. Pro 
veřejenost zde budou výstavy. 

Je velký, nebo padá? 
Budova institutu, jejímž autorem je architekt 
Petr Franta, známý svými věžáky v  kanadském 
Torontu, je pomyslným dokončením univerzit-
ního kampusu na jedné jeho hraně. Stavba byla 
zahájena v  roce 2014. „Aktuálně jedeme podle 
harmonogramu a předpokládáme, že v průbě-
hu léta bude dokončena.  Rozhodně v ní zahá-
jíme nový akademický rok,“ slibuje Vladimír Ma-
řík. Atypický zkosený tvar hrubé stavby způsobil 
kuriózní situaci, kdy městská policie obdržela 
hlášení občanů, že stavba padá. „Mohu všechny 
ujistit, že stavba opravdu nespadne. Další za-
jímavostí, na  kterou se mohou lidé těšit, bude 
fasáda na věži, která získá zvláštní plastový plášť 
a věž jakoby zabalíme do celofánu.“  
Stavba se nachází na  okraji území se zákazem 
výškových staveb, proto stávající výšková hladi-
na může být v tomto území překročena pouze 
drobnými výškovými dominantami. Podle slov 
ředitele institutu Maříka byla již ve  fázi příprav 
na základě jednání s radnicí i místními sdružení-
mi snížena o plánovaná dvě patra a nyní splňuje 
všechny požadované zákonné normy. 
S  tím nesouhlasí například radní Prahy 6 pro 
územní rozvoj Eva Smutná (TOP 09): „Stavba je 
v  rozporu se stanoveným zákazem výškových 
staveb v  této lokalitě. Vzhledem k  tomu, že je 
v blízkosti Vítězného náměstí, narušuje charak-
ter tohoto území.“ Podobný názor mají i někteří 
opoziční zastupitelé. „Hmota a  výška budoucí 
budovy působí necitlivě k charakteru zástavby 
druhé strany ulice. Posunutí uliční čáry směrem 
do ulice Jugosl. partyzánů významně sníží prů-
chodnost chodníku a komunikace budou zatí-
ženy navýšením počtu aut, která budou přijíž-
dět do garáží institutu,“ obává se komunistický 
zastupitel Ivan Hrůza. František Gattermayer 
ze Strany zelených říká: „Budova je vzhledem 
k  okolí neadekvátně převýšená. Jako varování 
vnímáme její spojování s nedokončeným Vítěz-
ným náměstím. To má vlastní historicky danou 
regulaci a  budova CIIRC nemůže sloužit jako 
precedens k jejímu zpochybnění.“ 
Jiný názor na  stavbu má opoziční ODS. „Před-
stavuje moderní architekturu, která vhodně za-
padá do areálu vysokých škol. Vítězné náměstí, 
které by zasloužilo urychlenou dostavbu, tím 
nijak dotčeno není,“ říká zastupitel Jiří Lála. 
Podle Reného Pekárka z  ČSSD je pozitivní, že 
stavba nemá výrazný negativní vliv na své okolí 
a také rychlost realizace od položení základní-
ho kamene. „Považuji za nutné zmínit i potřebu 
dořešit náhradu prodejny Billa při přípravě dal-
ších  objektů v oblasti Vítězného náměstí,“ upo-
zorňuje Pekárek.  

K M 

Novou dominantu 
dejvického kampusu 
osídlí už začátkem 
akademického roku mladí 
vědci. Foto: ČVUT

V Dejvicích vyrůstá výzkumný institut 
– sdruží mladé vědce
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AKTUALITY

BRITSKÁ ŠKOLA THE PRAGUE 
 BRITISH SCHOOL (PBS) POŽÁDALA 
O PRODLOUŽENÍ NÁJMU ŠKOLNÍHO 
OBJEKTU NA VLASTINĚ O PATNÁCT 
LET. PODLE AKTUÁLNÍ SMLOU
VY MŮŽE ZŮSTAT DO ROKU 2022. 
ŠKOLA ALE PLÁNUJE INVESTOVAT 
DO OPRAVY BUDOVY, KTERÁ NENÍ 
V DOBRÉM STAVU. VEDENÍ RADNICE 
NYNÍ ŽÁDOST VYHODNOCUJE. 

„Nejsme tlačeni časem. Smlouva je aktuálně 
platná, a  pokud ji budeme prodlužovat, tak 
na  kratší dobu. Záměr, který jsme dle zákona 
zveřejnili, posuzujeme zejména z  pohledu po-
třeby míst ve  školách,“ říká místostarosta pro 
správu obecního majetku Jaromír Vaculík (TOP 
09). Podle místostarosty pro školství Jana Laci-
ny (STAN) v  lokalitě Ruzyně a  Dědiny problém 
s nedostatkem míst dlouhodobě není a z demo-
grafické studie není zřejmé, že by v budoucnu 
vznikla potřeba zřídit zde novou školu. Tyto úva-
hy potvrzuje ředitel ZŠ Dědina Mojmír Dunděra: 
„Nacházíme se v  populačně silnějším období. 
Lze očekávat mírně vzestupný trend ještě tři 
až čtyři roky, pak měly počty mírně klesat,“ říká. 
Podle posledního zápisu v  rejstříku škol je ZŠ 
Dědina koncipována pro 720 žáků. „Máme jich 
nyní přibližně 560. Takže bychom měli v pohodě 
zvládnout další roky,“ sdělil Dunděra. Připouští, 
že více prostoru znamená větší komfort pro 
dělení tříd. Nepotvrzuje ale sdělení lokálního 
webu liboc.info, kde se píše, že kapacita školy 
„je již nyní nedostačující“. „Demografickou stu-
dii znám a vím, co můžeme čekat. Žáci z Dědiny 
budou mít ve škole vždy místo,“ dodal Dunděra.

Miliony ročně
Městská část proto neuvažuje o  tom, že by se 
v  dohledné době měla do  objektu vrátit běž-
ná škola. Nájemní smlouva s The Prague British 
School platí do  srpna 2022 a  do  městské kasy 
přinese 5 milionů korun za  rok. „Ve  srovnání 
s budovami, které pronajímáme pro školní účely, 
jde o nejvýhodnější pronájem. Částka se blíží ko-
merčnímu nájmu,“ sdělil místostarosta Vaculík. 
Škola je ale ve špatném technickém stavu a nut-
ně potřebuje opravu. „Městská část vzhledem 
ke své finanční situaci, která není vůbec růžová, 
nasadila úsporný program. Hledáme jiné formy, 
jak pokrýt potřebné náklady. Jedním z  nich je, 
že nájemci opravují objekty na  vlastní náklady, 
a tento model jsme chtěli uplatnit i u britské ško-
ly,“ vysvětlil Vaculík. „Naším záměrem je v první 
fázi oprava a zateplení fasády objektu. Dále sa-
nace oplocení areálu, které je rovněž v  havarij-
ním stavu. Předpokládaný finanční objem je 10 
až 12 milionů korun. V  dalších letech bychom 
rádi zrenovovali ještě zčásti neužívané suterén-
ní prostory a  dokončili rekonstrukci vnitřních 
rozvodů,“ sdělil Michal Bočan, jednatel The Pra-
gue British School. „Jako nájemce provádíme 
od  roku 2007 údržbové práce, provedli jsme 
rekonstrukci herních prvků v areálu sportoviště, 
které je pravidelně využíváno i veřejností,“ dodal.  
S plány na opravu souvisí i požadavek na setrvá-
ní v  objektu. „Škola musí plánovat na  desetiletí 
dopředu, takže bychom rádi prodloužili nájemní 
vztah o 15 let. To samozřejmě souvisí i s potře-
bou umořit vložené investice,“ říká Bočan o žá-
dosti prodloužit nájem do  roku 2037. Praha 6 
ale uvažuje o horizontu mnohem kratším. „Rádi 
bychom prodloužili nájem o  pět let, během 
kterých by si mohla britská škola odbydlet část 

investic,“ upřesňuje Lacina. Podle Vaculíka roz-
hodování komplikuje skutečnost, že majoritním 
vlastníkem školního hřiště je restituent, který se 
domáhá svých práv. „Záměr jsme také pozastavi-
li s ohledem na nevyjasněné majetkoprávní zále-
žitosti. Bez dohody nelze jít dál,“ uvedl místosta-
rosta Vaculík. Proti dlouhodobému prodloužení 
se vymezili zastupitelé Strany zelených a komu-
nisté. Podle Ivana Hrůzy (KSČM) by vedení radni-
ce nemělo schvalovat nájmy na desítky let, které 
mnohonásobně přesahují dobu mandátu. Za-
stupitelka Ducháčková-Chotková (SZ) zase říká, 
že Praha 6 nemá vytvořen strategický materiál 
týkající se rozvoje školství na  MČ pro budoucí 
dekády, který je pro takto závažná rozhodování 
o dlouhodobých pronájmech zcela nezbytný.  

Školy, kde jsou třeba
Pokud by městská část prodloužila nájem za stej-
ných podmínek, může si za  10 let přijít na  50 
milionů korun. „Za dvacet let by to byla částka, 
která je relevantní investici do nové školy,“ upo-
zorňuje Vaculík. Novou školu chce Praha 6 stavět 
na Kocínce při ZŠ Bílá. Proč ale nevyužije vlast-
ní školní budovu na Vlastině? „Chceme vytvářet 
nové prostory v místech, kde jsou žádané, to je 
právě na hranici Hanspaulky a Dejvic. Škola má 
být tam, kde děti bydlí a kde mají kamarády, pat-
ří to k přirozeným parametrům života,“ domnívá 
se Lacina. Vedení městské části se neobává ne-
dostatku míst ani v souvislosti s dlouhodobě plá-
novanou výstavbou v areálu ruzyňských skladů. 
„Pokud by došlo k  avizované výstavbě nového 
sídliště, má Praha 6 dostatek nástrojů, aby deve-
lopery zavázala podílet se na občanské vybave-
nosti, včetně stavby škol a školek,“ je přesvědčen 
místostarosta Lacina. „Od  doby mého nástupu, 
a možná i dříve, existuje studie o výstavbě byto-
vých domů v oblasti kasáren.  Součástí projektu 
je také nová škola,“ říká ředitel místní školy Dun-
děra. „Rozhodnutí školu na Vlastině pronajmout 
s tím, že bude sloužit dětem, bude možné ji v pří-
padě nutnosti zase využít Prahou 6 a  po dobu 
trvání nájemního vtahu se o ni bude někdo sta-
rat, platit provoz a městská část získá prostředky 
z pronájmu, považuji za optimální,“ dodává. 
„Jsem přesvědčen, že je nesprávné uvažovat 
o  prodloužení doby pronájmu The Prague Bri-
tish School o dalších 15 let, tedy o dobu, která 
by mnohonásobně přesahovala volební obdo-
bí. Nelze vůbec akceptovat argument, že v místě 
této školy je v současné době dostatek volných 
kapacit veřejných základních škol. Nikdo nemů-
že dnes zodpovědně předjímat, jaké potřeby 
budou muset řešit naši nástupci. Stejné stano-
visko zaujala v květnu i dislokační komise, která 
také nepodpořila požadavek The Prague British 
School,“ domnívá se zastupitel za  ČSSD René 
 Pekárek. K M 

Britská škola chce zůstat dál a opravit budovu

Soukromá The Prague British Schoool působí v Praze 6 v budově školy 
Vlastina od roku 2007 a navštěvuje ji 250 dětí ve věku od tří do dva-
nácti let. Výuka zde probíhá dle britského vzdělávacího systému. 
Za nájem budovy Praha 6 získává 5 milionů korun ročně. Smlouva pla-
tí do roku 2022. O případném prodloužení Praha 6 teprve rozhodne.  
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SENÁTNÍ VOLBY

ZATÍM SEDM JMEN OFICIÁLNĚ FIGURUJE V SEZNAMU 
DO UCHAZEČŮ O ŠESTILETÝ SENÁTNÍ POST ZA PRA 
HU 6. VOLBY ZAČNOU V PÁTEK 7. ŘÍJNA. TERMÍN PODÁ
VÁNÍ PŘIHLÁŠEK KANDIDÁTŮ KONČÍ 2. 8. 2016. MEZI 
ZATÍM ZNÁMÁ JMÉNA MOHOU TEDY PŘIBÝT JEŠTĚ DALŠÍ 
KANDIDÁTI Z ŘAD NEZÁVISLÝCH ČI PIRÁTŮ, KTEŘÍ DOPO
SUD JMÉNO SVÉHO KANDIDÁTA NEOZNÁMILI.  

TOP 09, STAN a KDU-ČSL se rozhodly pro jedinou osobnost. Společným 
kandidátem tří stran, které tvoří jádro současné koalice Prahy 6, je ředitel 
Gymnázia Jana Keplera Jiří Růžička, zastupitel Prahy 6. Zmíněné politic-
ké subjekty získaly v posledních komunálnních volbách přes 35 % hlasů. 
Růžička (nezávislý za TOP 09) tehdy získal přes 7 tisíc hlasů. 
Strana zelených a ČSSD se také dohodly na společném kandidátovi. Je 
jím filosof a sociolog Václav Bělohradský. Tisková zpráva zelených uvádí, 
že „právě ve spojení těchto dvou politických stran Bělohradský vidí nejna-
dějnější směr vývoje demokratického reformismu”.
ODS s podporou Svobodných do boje vyslala Františka Stárka „Čuňa-
se“, publicistu, badatele, polititického vězně a vydavatele časopisu Vok-
no. Stárek kandiduje s programem boje za svobodu jednotlivce a bezpeč-
nosti České republiky.
ANO zvolilo do  podzimních Senátních voleb velmi známou osobnost – 
tanečníka a choreografa Vlastimila Harapese.
KSČM se rozhodla, že její zájmy bude na podzim ve volbách v Praze 6 hájit 
Ing. Pavel Franěk, zastupitel MČ Praha 17, který je odborníkem v oblasti 
cestovního ruchu.
Česká pirátská strana krátce před uzávěrkoou tohoto vydání Šestky po-
tvrdila, že kandidáta pro volební obvod 25 doposud nemá. 
Řád Národa – za toto politické hnutí kandiduje mluvčí Nemocnice Na Bu-
lovce a někdejší mluvčí Prahy 6 Martin Šalek. 
Strana soukromníků České republiky chce ve  volebním obvodu 25 
uspět s kandidátem Bedřichem Dandou, který je současně místopředse-
dou strany a v letech 2010–2013 působil jako náměstek ministra průmys-
lu a obchodu.    red 

Z rozhodnutí starosty městské části byly zřízeny nové volební místnosti 
v  Gymnáziu Nad alejí pro tři okrsky na  Petřinách, a  to z  důvodu lepší 
dostupnosti pro voliče. 
Jedná se o volební okrsky:
  č. 6097 – jehož volební místnost dosud byla v ZŠ Petřiny-sever, Na okra-

ji 43,  

  č. 6098 a  6103, jejichž volební místnost dosud byla v  ZŠ Petřiny-jih, 
Šantrochova 2. 

Pro ostatní okrsky v  ZŠ-sever a  ZŠ-jih zůstává adresa volební místnosti 
stejná jako dosud.  
Voliči z okrsků, kde ke změně dochází, budou na tuto skutečnost upo-
zorněni samostatnou informací na obálce s hlasovacími lístky, které jim 
budou pro první kolo voleb doručeny do schránek. 

Voličem je státní občan České republiky, který alespoň druhý den voleb  
dosáhl věku  nejméně 18 let. Ve druhém kole voleb  do Senátu  může volit  
i občan,  který alespoň druhý den konání druhého kola voleb dosáhl věku 
nejméně 18 let. 
I v těchto volbách lze v  jisté míře volit na voličský průkaz. Podat žádost 
o voličský průkaz nebo nahlédnout do seznamu voličů (výlučně na svůj 
vlastní záznam!) lze na odboru vnitřních věcí (kanc. 123) v návštěvní dny 
úřadu m. č. Praha 6.  Bližší informace a podmínky, za kterých se vydávají 
voličské průkazy, naleznete na stránkách www.praha6.cz.

Členy volebních komisí delegují volební strany a  na  neobsazená místa 
jmenuje členy starosta MČ Praha 6.
Za práci v komisích náleží členovi celková odměna ve výši 1300 Kč a vylo-
sovanému předsedovi komise 1600 Kč.  V případě druhého kola voleb, tj. 
14. 10. 2016 a 15. 10. 2016 , se tato odměna zvyšuje o 200 Kč. Z odměny je 
strhávána 15% srážková daň.
Ustavující zasedání volebních komisí je plánováno na čtvrtek 15. září 2016 
v kongresovém sále Fakulty tělesné výchovy a sportu ve Vokovicích.
Zájemci o práci ve volebních komisí se mohou hlásit na oddělení volených 
orgánů Kanceláře městské části Praha 6 v úředních hodinách ve 4. patře 
Úřadu Prahy 6, Čs. armády 23 , kancelář č. 403 nebo e-mailem na: tkota-
sek@praha6.cz, ivajshajtlova@praha6.cz nebo mdragounova@praha6.cz.
Telefonicky je možné kontaktovat pracovníky oddělení na tel. 775 415 806. 
Prosíme o sdělení jména, bydliště, rodného čísla a tel. kontaktu pro zaslá-
ní informační SMS.
Členem komise může být občan České republiky, ve věku nejméně 18 let.
Bližší informace naleznete na stránkách Prahy 6 – www.praha6.cz

Ivana Vajshajtlová, vedoucí oddělení volených orgánů KMČ

Senátní volby na Šestce slibují zajímavý souboj

Volby se budou konat ve volebním obvodu do Senátu č. 25, který za-
hrnuje mj. území městské části Praha 6 s výjimkou katastrálních území 
Střešovice, části Bubenče, Hradčan a Sedlce, která spadají do vol. ob-
vodu č. 27.
Volby budou probíhat ve dnech 7.–8. října 2016, 
(případné druhé kolo ve dnech 14.–15. října 2016)
V m. č. Praha 6 se bude volit v níže uvedených 
80 okrscích: 
6013, 
6016  až  6019, 
6021  až  6042, 
6048  až  6058, 
6062  až  6103. 
Dále volební obvod č. 25 pro volby do Senátu zahrnuje území měst-
ských částí Praha - Přední Kopanina, Praha - Nebušice, Praha - Lysolaje, 
Praha 17, Praha - Zličín.

Uzavírky omezí dopravu v Bubenči 
Prázdninovou dopravu v Praze 6 zkomplikuje uzavírka Korunovační uli-
ce kvůli rekonstrukci mostu. Opravy potrvají až do konce tohoto roku.  
Technická správa komunikací (TSK) naplánovala zahájení oprav na začá-
tek července, přesný termín znám dosud není. Úsek kolem mostu bude 
zcela uzavřen půl roku. Během něj TSK opraví stávající silniční most přes 
železniční trať, jehož technický stav je neuspokojivý. Most dostane nové 
základy, dříky opěr a úložné prahy a opraví se i přilehlé svahy ze strany 
dráhy. 
Ve  stejném termínu bude TSK rekonstruovat i  části ulice Pod Kaštany 
a Korunovační, kde budou uzavírky dle tiskové mluvčí TSK Barbory Liš-
kové postupovat po etapách. Kamennou dlažbu na komunikaci nahradí 
asfalt, naopak stávající asfaltový povrch chodníků bude nahrazen praž-
skou mozaikou dle požadavků odpovídajících území památkové zóny. 
Od července bude po dobu tří měsíců také uzavřena ul. Papírenská z dů-
vodu rekonstrukce kanalizace. Současně bude od 1. 7. do 14. 8. uzavřena 
Wolkerova ulice v úseku Gotthardská – Ke Starému Bubenči z důvodu 
obnovy vodovodního řadu. Investorem obou staveb je Pražská vodo-
hospodářská společnost.  KM 
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PŘÍLEŽITOST ZAPOJIT SE DO ROZ
HODOVÁNÍ O TOM, JAK MÁ PRAHA 6 
VYPADAT, BY SE V PŘÍŠTÍCH LETECH 
MOHLA VÝZNAMNĚ ROZŠÍŘIT. VE
DENÍ RADNICE DEKLARUJE ZÁMĚR 
NABÍDNOUT REZIDENTŮM MĚSTSKÉ 
ČÁSTI MOŽNOST PARTICIPACE, TEDY 
SPOLUROZHODOVÁNÍ O VÝZNAM
NĚJŠÍCH PROJEKTECH A ZÁMĚRECH. 
JAKO MALOU „PŘEDPREMIÉRU“ 
SKUTEČNÉ PARTICIPACE PŘIPRAVILA 
PRAHA 6 PRO VEŘEJNOST MOŽ
NOST ROZHODNOUT V ANKETĚ 
O MILIONOVÉ INVESTICI. 
„Rádi bychom obyvatelům Šestky dali příle-
žitost přímo se zapojit do  rozhodování o  čás-
ti rozpočtu. Za  tím účelem jsme vyčlenili pro 
letošní rok částku 1 milion korun na  realizaci 
projektu, který si sami vyberou. Předkládáme 
veřejnosti celkem 11 projektů z  oblasti měst-
ského parteru. Tyto projekty nejsou sice zá-
sadní z  hlediska chodu čtvrti, mají však svůj 
zásadní dopad na charakter jednotlivých míst, 
na zlepšení kvality veřejného prostoru a v ne-
poslední řadě i na zvýšení atraktivity z hlediska 

cestovního ruchu,” shrnuje účel této akce sta-
rosta Ondřej Kolář (TOP 09). 

INSPIRACÍ BYLA PLZEŇ
„Začalo to tak, že jsem byl v listopadu 2011 tá-
zán na  zastupitelstvu opozicí, jestli chystáme 
něco ve  smyslu participačního rozpočtování. 
A já jsem řekl, že znám z Plzně zajímavý příklad. 
Tam tehdy nabídli veřejnosti několik projektů, 
o kterých se ve městě hlasovalo. Projekty teh-
dy realizoval tamní pivovar. A  tak jsme si řek-
li, že bychom zkusili tento postup replikovat. 
Požádal jsem pana architekta Beránka, zda by 
kancelář architekta nebyla schopná připravit 
tuhle soutěž, tedy 11 projektů,” říká Jan Lacina 
(STAN), místostarosta zodpovědný za  kulturu 
o otevřenou radnici. 
Podle jeho slov nejde o  participaci v  pravém 
slova smyslu. „Jde spíš o  jakýsi aperitiv. V  pří-
padě skutečného participačního rozhodování 
by navrhovala sama veřejnost, tady to byla 
kancelář architekta,” upřesňuje místostarosta. 
„Podporujeme zapojení veřejnosti do  rozho-
dování radnice, tzv. participaci, kterou se sna-
žíme uplatňovat při konkrétních projektech. 
Tento projekt je naším experimentem, který 

VEŘEJNOST ROZHODNE 
O MILIONOVÉ INVESTICI

umožňuje občanům vybírat z  různých odliš-
ných projektů ve veřejném prostoru,“ vyjadřuje 
podporu projektu místostarosta Martin Polách 
(ANO), zodpovědný za strategický rozvoj a ve-
řejný prostor.

PAMÁTKY, ZELEŇ NEBO 
 PÍTKA?
Výběr zahrnuje projekty tradičnějšího charak-
teru – například obnovu památek, instalaci 
plaket, zlepšení orientačního systému, úpravu 
zeleně. Nechybí ani technologické novinky. 
Jde o  takzvané „smart trees“, inspirované zku-
šeností ze Saúdské Arábie. Jde o solární panely, 
jež slouží současně jako stinné místo pro krát-
kodobý odpočinek, dobití telefonu, tabletu či 
připojení k  wi-fi. Veřejnost se mohla v  červnu 
s  jednotlivými projekty seznámit na  výstavě 
ve  Skleněném paláci, seznámit se s  nimi lze 
na webových stránkách Prahy 6.
Do hlasování se mohou zapojit všichni obyva-
telé Prahy 6 starší osmnácti let, podmínkou je 
trvalé bydliště v městské části. Anketa odstar-
tovala 31. května a potrvá až do 31. července. 
Který projekt v plebiscitu získal nejvyšší počet 
hlasů, se veřejnost dozví 15. září. Hlasovat lze 
na  webových stránkách https://www.praha6.
cz/projekty-mestskeho-parteru.html. Na  stej-
ném odkazu lze najít podrobné textové i  vi-
zuální informace o všech jedenácti projektech 
zařazených do výběru. 

PROJEKTY MĚSTSKÉHO 
 PARTERU 
1. Dodatkové cedule 
V  letech 2009–2010 byla realizována první 
etapa dodatkových cedulí, které byly osazeny 
v cca 165 ulicích a připomínají historický či jiný 
kontext pojmenování ulic. Cílem bylo přiblížit 
osobnosti, po  kterých jsou pojmenovány jed-
notlivé ulice a náměstí (aby město prostřednic-
tvím těchto jmen k občanům promluvilo a aby 
se obyvatelé se svým městem, městskou částí 
či svým bydlištěm lépe identifikovali). Cedule 
jsou v modré barvě, v rozměru shodném s roz-
měrem hlavních červených uličních cedulí. Pů-
vodním vzorem byl obdobný projekt ve Vídni 
a v partnerském městě Prahy 6 severoitalském 
Roncegno Terme. 

2. Plakety významných událostí
Plaketa je zdánlivě jedna z  forem pamětní 
desky, nemá však její váhu a  význam. Jejím 
smyslem je připomenout konkrétní událost, 

Připravil Jiří Mareček



12 červenec 2016

TÉMA VYDÁNÍ

setkání či společenský akt v určitém místě v ur-
čitou dobu. Tato forma připomenutí je finanč-
ně i  výrobně méně náročná. Plaketou mohou 
být připomenuty události historické i aktuální 
z  hlediska cestovního ruchu, označena místa 
historická s didaktickým nábojem či místa ná-
vštěv významnějších událostí (tzn. takové udá-
losti, kdy není pamětní deska vhodná, kdy ne-
naplňuje svůj význam či by eventuálně mohla 
být i matoucí). Velikost plakety je 400–500 mm. 
Obdobný projekt „Blue Plaquet“ funguje 
ve  Velké Británii již od  roku 1867 a  od  roku 
1986 spadá pod kulturní neziskovou organiza-
ci pečující o architektonické prostředí v Anglii 
– English Heritage (Historic Building and Mo-
numents Commission for England). V současné 
době existuje jen v  Londýně 880 plaket. Pro 
výběr osoby či místa či události pro udělení 
„Blue Plaquet“ jsou předem daná kritéria, stej-
ně tak jako pro lokalitu umístění plaket. Existují 
veřejné seznamy plaket v  různých městech. 
Plakety jsou ve Velké Británii věnovány nejen 
skutečným osobám, ale i  literárním hrdinům 
(Sherock Holmes, Medvídek Pú) nebo sociál-
ním sítím. Obdobné projekty, obecně nazýva-
né jako „historické značky“, jsou po celé Evropě 
(Paříž, Oslo, Řím, Dublin) i  ve  světě (Kanada, 
Rusko a  USA). Jejich tvar však není kruhový, 
ale obdélníkový. V  Austráii jsou tzv. „zelenými 
plaketami“ označovány historické budovy se 
stručným popisem. 

3. Navigační systém Prahy 6, doplnění 
stávajícího navigačního systému, údržba 
a pravidelná aktualizace
Praha 6 má svůj systém navigačních směrníků 
z  roku 2005, kdy bylo osazeno cca 900 ks in-
formačních směrníků a  17 hraničních sloupů 
na  hranicích Prahy 6. Tento systém zahrnuje 
směrovky na hlavní třídy, budovu radnice, infor-
mační kanceláře, zdravotnická zařízení, policejní 
služebny, pošty, knihovny, sběrné dvory, školy 
a  školky, domovy důchodců či pečovatelskou 
službu, sportovní a  volnočasová zařízení, gale-
rie, divadla či muzea a hřbitovy nebo  kostely. 
Grafická podoba informačního systému vy-
chází z  vyhlášky ministerstva dopravy: ulice 
jsou značeny na  červeném podkladu bílým 

písmem, ostatní cíle jsou pak na  cedulích 
s  hnědým podkladem. Centrální území Prahy 
6 je součástí turisticky významné destinace 
Prahy. Stávající navigační systém je však ne 
vždy dostatečně čitelný pro rychlou orientaci 
jak návštěvníků, tak rezidentů. Proto navrhuje-
me doplnění stávajícího navigačního systému, 
jeho údržbu a pravidelnou aktualizaci. Součástí 
doplnění systému by mělo být i osazení stoja-
nů s mapou Prahy 6 a vyznačením místa, kde se 
občan zrovna nachází.

4. Rehabilitace prostoru mohyly  
na Bílé Hoře 
Bitva na Bílé hoře představuje nejvýznamnější 
historickou událost tohoto charakteru na úze-
mí Prahy 6 (respektive celé Prahy a našeho úze-
mí vůbec), která odstartovala třicetiletou válku 

a od níž v roce 2020 uplyne 400 let. Současný 
stav mohyly i památečního území je špatný. 
Od  roku 2004 se zde pravidelně v  den výročí 
bitvy konají v  rámci „Projektu Bílá hora 1620“ 
za  podpory městské části Praha 6 historické 
rekonstrukce bitvy. Smyslem je majetkoprávně 
vyřešit památečné území bitvy. Záměrem není 
jen připravit místo pro uskutečnění evropských 
oslav k 400. výročí bitvy, ale vytvořit trvalé, dů-
stojné pietní místo, které bude zároveň místem 
pro relaxaci a cílem výletů a procházek. 

5. Poutní cesta do hájku
Poutní cesta do  Hájku je jedna z  nejvýznam-
nějších nemovitých památek v oblasti objektů 
drobné architektury v Praze 6. MČ P6 v období 
2000–2003 zajistila první velkou opravu a  od-
borné restaurování všech objektů barokních 
výklenkových kaplí na  území Prahy 6 po  více 
než 50 letech chátrání (kaple Dlabačov, Kocou-
rova, Ladronka, Vypich, Bolívarova a Na Hůrce). 
V  současné době probíhá pravidelná revize 
a údržba jejich aktuálního stavu.
V roce 2011 byla zpracována aktualizace studie 
Poutní cesty, která kromě analýzy současného 
technického stavu již obnovených kaplí aktua-
lizuje návrh obnovy trasy Poutní cesty jako cel-

ku v návaznosti na změny v území s možností 
využití trasy cesty jako cyklistické stezky. Zámě-
rem je rehabilitace celé poutní cesty jako celku 
– cílem je navrhnout pěší a  cyklistickou trasu 
vycházející ze závěrů studie zpracované v roce 
1999 a na základě nových potřeb a skutečností. 
Zároveň probíhá spolupráce s občanským sdru-
žením Poutní cesta Hájek – v rámci propagace, 
osvětových akcí a výstavy. 
 
6. Park soch Hadovka 
V  roce 2004 byla rekultivována chybějící část 
pásu radiální zeleně Dejvic v  oblasti Hadovky 
podél nově vystavěné administrativní budo-
vy. Tento prostor byl věnován galerii soch pod 
 širým nebem – Park soch Hadovka. V sou časné 
době je zde trvale umístěno sedm objektů 
od sochařů S. Milkova, F. Skály, J. Zoubka, J. Ró-
ny a M. Gabriela, které reprezentují výtvarné ná-
zory na přelomu tisíciletí. V následujících letech 
byl Park soch doplněn dětským hřištěm s řadou 
zájmových herních prvků. Původní koncept 

galerie soch pod širým nebem předpokládal 
pokračování výstavních objektů západním smě-
rem a doplnění o osmý objekt, eventuálně s po-
kračováním na ulici Starodejvickou. Tento záměr 
nebyl dokončen.
 
7. Rehabilitace stromových alejí
v ulicích Dejvic a Bubenče
Nedílnou součástí mnoha ulic byly dřív stro-
mové aleje, které dotvářely urbanismus města 
a  zároveň plnily mnoho funkcí – estetickou, 
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historickou, ekologickou či rekreační. Bohužel 
z  důvodu plošných nároků inženýrských sítí 
a zvýšených nároků na parkování aleje z našich 
měst postupně mizí. Ani v Praze 6 se z důvodu 
konfliktu s  inženýrskými sítěmi nedaří návrat 
stromových alejí v původním rozsahu. V minu-
lých letech byla provedena výsadba vzrostlých 
topolů v ulici Václavkova, javorů a lip v ulici Ná-
rodní obrany a hrušní v ulici Eliášova. Záměrem 
je obnovit i další stromové aleje v blokové zá-
stavbě Dejvic a Bubenče. 

8. Rehabilitace bývalého vojenského 
 hřbitova
Bývalý vojenský hřbitov (dnes nemovitá kulturní 
památka č. 41183/1–1940) se nachází v příkopu 
pražského barokního opevnění mezi bastionem 
X – sv. Františka Borgii a bastionem XI – Kamen-
ným, mezi ulicemi Patočkova, Keplerova a Nad 

Vojenským hřbitovem. Již v době vzniku hradeb 
sloužilo místo jako pohřebiště. V roce 1786 byl 
hřbitov obnoven nařízením císaře Josefa II., že 
padlí vojáci se musí pohřbívat za branami měs-
ta. Vojáci dělostřeleckého pluku padlí 25. srpna 
1866 jsou pohřbeni do hrobu označeného vel-
kou kamenou hvězdicí. Dále jsou zde pohřbeni 
i generálové ze sedmileté války. V roce 1906 byl 
hřbitov zrušen a odsvěcen, přesto byl i po roce 
1918 dlouhou dobu udržován rodinnými pří-
slušníky padlých vojáků. Ve třicátých letech 20. 
století byla provedena parková úprava se spor-
tovním využitím (např. střelnice). 
Po 2. světové válce začal zarůstat a byl devasto-
ván. Ve velké části hřbitova vznikla zahrádkář-
ská kolonie, ta byla však bez náhrady zrušena 
v  souvislosti s  výstavbou tunelu Blanka. Již 
v  roce 2003 zajistila městská část Praha 6 od-
bornou restaurátorskou opravu stávajících ná-
hrobních a pamětních desek a záměrem je ob-
nova tohoto pietního místa jako celku a  jeho 
znovuzačlenění do života města. Příprava a re-
alizace tohoto záměru byla na  čas přerušena 
výstavbou Městského okruhu. Doplnění hřbi-

tova o  pamětní desky vojákům zahraničních 
legií by bylo vhodným propojením historické 
části bývalého hřbitova a nově vzniklého Parku 
Maxe van der Stoela. 

9. Pragalerie Bubeneč
Stará Bubeneč, jak ji neznáme
Bubeneč je významné archeologické naleziště 
památek období neolitu a eneolitu, stejně jako 

starověkých germánských a  slovanských kul-
tur. V  roce 2012 zde (v ulici Ve Struhách) bylo 
archeology objeveno zřejmě nejstarší pole 
u  nás. Archeologové v  lokalitě našli důkazy 
minimálně pěti hlavních chronologických fází 
osídlení – neolitického a eneolitického období, 
doby bronzové a železné a nalezena byla i ke-
ramika z období laténského a římského. 
Projekt galerie pod širým nebem s pracovním 
názvem „Pragalerie“ má představit tyto arte-
fakty originálním způsobem přímo v  místě 
nálezu formou informačních kiosků, informač-
ních boxů či drobných objektů umísťovaných 
v  místech nálezů s  holografickým záznamem 
nálezu, digitálním promítáním objevu a  vý-
kladem v  různých jazycích. Trasa vyznačená 
na  kartě provede návštěvníka Bubenčí arche-
ologických nálezů. 

10. „Smarttrees“ multifunkční prvky 
městského mobiliáře
V  mnoha nákupních centrech již pár let mů-
žeme využít užitečnou službu – nabití svého 
mobilního telefonu v nabíjecím kiosku. Kiosek 
současně disponuje dotykovými aplikacemi 

na LCD displeji. Tyto kiosky jsou však umístěny 
většinou v interiérech. 
V  Dubaji ve  Spojených arabských emirátech 
byl loňského roku spuštěn nový projekt multi-
funkčního prvku městského mobiliáře solárních 
panelů ve  tvaru palmy – Smart Palms. Chytré 
solární palmy jsou vhodným prvkem jak do par-
teru města, tak do parkových ploch. Solární pa-
nely jsou umístěny na listech umělé palmy, aby 
chytaly sluneční paprsky a byly použity tak jako 
zdroj energie pro další funkce. Palma zároveň 
slouží jako moderní odpočinková zóna, jelikož 
kolemjdoucím poskytuje příjemný stín svými 
listy. Kromě funkce solárního panelu disponu-
jí dalšími pěti funkcemi: dobíjecí stanice pro 
smartphony a tablety, wifi připojení s dosahem 
cca 100 m, jako systém bezpečnostních kamer 
s úhlem 360 stupňů a bezpečnostním tlačítkem 
pro přivolání policie, informační dotykové pane-
ly a multimediální infokoutek schraňující všech-
ny důležité kontakty, místa a  adresy o  městě 
ve zvoleném jazyce.
Obdobná zařízení ve zjednodušené formě nabí-
zí již i některé evropské firmy. Unikátní strom je 
například od loňského roku také v Banské Bys-
trici. Tento speciální ekostrom od  srbské firmy 
Strawberry energy, který místo kyslíku vyrábí 
energii, slouží jako nabíječka, ale zároveň rov-
něž poskytuje dokonalý prostor na odpočinek.

11. Vodní prvky v městském 
prostředí, pítka a fontány 
Vznik nejstarších pítek v  českém veřejném 
prostoru můžeme hledat už ve  středověku, 
bohužel v dnešní době jsou navrhována pouze 
výjimečně. V zahraničí jsou však pítka naprosto 
přirozenou součástí nejen veřejného prostoru, 
ale například i  administrativních budov. Pítka 
jsou jedním z  ekologicky i  ekonomicky nejše-

trnějších vodních „zdrojů“, zároveň mohou pl-
nit roli jakéhosi stmelovatele místní komunity 
a posilovat vazby a vztahy místních občanů. Pro 
přespolní zase mohou být pítka zajímavým tu-
ristickým cílem. Některá pítka mají v dolní části 
i misku pro psy. 

Načtením toho QR kódu 
se můžete dozvědět více 
na www.praha6.cz.
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Projekty městského parteru

HELENA BRIARDOVÁ / KSČM
Účast veřejnosti na  rozhodování 
o  významných projektech, které 
zlepší vzhled Prahy 6 a zpříjemní 
život jejích obyvatel, žádá klub 
zastupitelů KSČM už řadu let. 

Značnou část příjmů obecních rozpočtů tvoří 
totiž právě peníze od daňových poplatníků a je 
tedy logické, aby si oni sami mohli říct, co se 
za ně má pořídit. Pokud teď veřejnost dostává 
možnost vybrat jeden projekt, který se zreali-
zuje, je to krok správným směrem. Škoda, že 
Praha 6 nebude první městskou částí, která za-
pojuje veřejnost do rozhodování o využití části 
rozpočtu. Tuto praxi zavedla už Praha 7 a  10 
a participativní rozpočtování je běžné ve Fran-
cii, Itálii, Skandinávii a dalších zemích EU.  

JAN LACINA / STAN
Tenhle projekt jsem slíbil opozici 
hned na  prvním zastupitelstvu 
v  listopadu 2014. Tehdy také 
vznikl neformální závazek nové 

šestkové koalice rozběhnout tzv. participa-
ci neboli zapojení veřejnosti do  rozhodování 
o  konkrétních projektech rozvoje Prahy 6. Vý-
běr z  jedenácti projektů pro veřejný prostor, 
který nyní nabízíme obyvatelům Prahy 6 v  in-
ternetové anketě, ovšem skutečnou participací 
není. Je to spíš takový aperitiv, který má po-
vzbudit chuť. Soutěžní návrhy totiž připravila 
sama radniční Kancelář architekta. Mám mezi 
nimi své favority: pítka do  veřejného prosto-
ru, nové  stromové aleje či dodatkové tabulky 
k názvům ulic. Úspěch v anketě a tedy i realiza-
ci však přeji kterémukoli z návrhů.

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
Co největší zapojení veřejnosti 
(občanů Prahy 6) do  rozhodová-
ní o  využití prostředků městské 
části je správné a  mělo by mít 

podporu napříč celým politickým spektrem. 
Výběr z 11 předložených projektů, které i když 
nejsou rozhodující pro rozvoj městské části, 
přinese zkušenosti s aktivitou veřejnosti, a po-
kud projekty budou realizovány také zlepšení 
veřejného prostoru. A to bez ohledu na to, zda 
jde o nové akce, či nedokončené nebo rozpra-
cované projekty z minula. Jejich realizace bude 

MARIÁN HOŠEK / KDUČSL
Zapojit veřejnost do rozhodování 
o  části rozpočtu je velice dobrý 
způsob k  využití názorů občanů 
na  zlepšení prostředí, ve  kterém 

žijí. Důležité je nabídnout  takové projekty, kte-
ré osloví a umožní lidem  participovat na výbě-
ru těch, které nejvíce zaujmou nebo se budou 
jevit jako nejprospěšnější. Mohou to být lokální 
centra, citlivé řešení parkování nebo kupř. vy-
užití opuštěné budovy bubenečského nádraží. 
Prosazování  úspěšných návrhů se potom opírá 
o podporu veřejnosti a mnohem lépe a rychle-
ji se daří jejich realizace. Je to také citlivý ba-
rometr toho, co veřejnost vnímá jako prioritu 
a  na  kterou oblast by se měli politici městské 
části zaměřit.  

EVA SMUTNÁ / TOP 09
Veřejný parter je nedílnou sou-
části našeho života a velmi ovliv-
ňuje naší pohodu a pocit bezpečí 
v  interiéru města. Kvalitní a udr-
žovaný veřejný parter evokuje 

v každém z nás pocit sounáležitosti s místem 
a  tím i  jeho přirozenou ochranu před poško-
zením. Právě probíhající diskuse nad první vl-
nou předložených Projektů veřejného parteru 
se snaží oslovit a  zapojit všechny obyvatele 
Prahy 6 do rozhodování, o tom, jak nejlépe do-
tvářet prostor mimo náš domov. Participace je 
ve  světě zcela běžnou praxí, která upozorňu-
je na potřeby obyvatel v území, či je včas se-
znamuje s  budoucími záměry. Budeme velmi 
rádi, když se zapojíte do  této diskuze a  spo-
lečně najdeme, jak nejlépe utvářet naší měst-
skou část.

MARTIN POLÁCH / ANO
Radnice deklarovala větší zapo-
jení veřejnosti do  rozhodování 
o  budoucnosti městské části 
obecně a  toto je první experi-

ment participačního projektu. Tedy dali jsme 
dohromady seznam témat a  podnětů, o  kte-
rých víme, že jsou reálné, a  necháme občany, 
aby hlasováním rozhodli, který z  nich je nej-
lepší a má se realizovat. Záměrně jsou jednot-
livé projekty poměrně různorodé. Byli bychom 
rádi, kdyby se do rozhodování zapojilo víc sa-
mostatných občanů, než občanských sdružení. 
Vítáme každý názor.

JAN SLÁDEK / SZ
Otevírání radnice podnětům ob-
čanů pokračuje, leč pomaleji, než 
je třeba. Jakkoliv chvályhodná je 
možnost rozhodnout o směřová-

ní investic, dvě věci zarážejí – a  nebyly nutné. 
První je sama částka. Milion v  rozpočtu Prahy 
6 pravda není mnoho. Za částku násobně vět-
ší radnice například prodává byty. Je to tedy 
opravdu pecka z  třešničky na  dortu. Druhým 
zádrhelem je, že občané si sice mohou vybrat 
z jedenácti projektů, ale již méně mohli ovlivnit 
podobu této jedenáctky. Nicméně, i tak platí, že 
by se touto „mini-participací“ mohly inspirovat 
i ostatní radní. Berme to jako příslib, ale netřeba 
s jeho naplněním otálet. 

bu, a tak veřejnost svým hlasováním v podsta-
tě udílí radnici bianco šek na milion korun bez 
bližšího určení. A pokud hlasování o projektech 
má být příkladem participativního rozpočtová-
ní, ke  kterému se koalice ve  svém programo-
vém prohlášení hlásí, jde po téměř dvou letech 
jejího působení o  smutný výsledek. Participa-
ce, jak ji vnímá ODS, totiž umožňuje spolkům 
a občanům, aby mohli za pomoci obecního roz-
počtu realizovat vlastní nápady a  projekty. Ne 
naopak, jak nyní předvádí radnice.

mít i pozitivní vliv na atraktivitu Prahy 6 jak pro 
občany, tak i návštěvníky. Samozřejmě při tom-
to výběru nejde o pravý participační rozpočet, 
ale o určitý první krok správným směrem.   

JAKUB STÁREK / ODS
Už samotný název ankety „Pro-
jekty městského parteru“ je zavá-
dějící a  velmi nadnesený. Jedná 
se pouze o  jakési nápady, z  nich 
většina leží v radničních šuplících 

řadu let. Tyto „projekty“ nemají konkrétní podo-



červenec 2016 15

ROZHOVOR

Doc. Ing.

MIROSLAV 
SEDLÁČEK, CSc.
„MŮJ VYNÁLEZ VZNIKL 
POZOROVÁNÍM 
PŘÍRODNÍHO ÚKAZU.” Doc. Ing. 

MIROSLAV SEDLÁČEK, CSc.
Pochází z Vyškova. Absolvoval studium ekono-
mie na Vysoké škole ekonomické v Praze. Působil 
jako ekonom a pedagog na pražské vysoké škole 
a ve Slovenské akademii věd. V 90. letech nastou-
pil na katedru ekonomiky a řízení ve stavebnictví 
pražské Fakulty stavební ČVUT, zde se začal věnovat 
profesionálnímu výzkumu. 

Připravil Jiří Mareček / Foto: Jiří Mareček



16 červenec 2016

ROZHOVOR

DOCENT MIROSLAV SEDLÁČEK 
Z ČVUT PŘEKVAPIL OBJEVEM, KTE
RÝ SE BEZ NADSÁZKY DÁ POVAŽO
VAT ZA MIMOŘÁDNÝ. JEHO SPECI
ÁLNÍ TURBÍNA JE TOTIŽ SCHOPNA 
VYROBIT ELEKTŘINU I TAM, KDE 
BY JINÉ TYPY VODNÍCH TURBÍN 
NEBYLY EFEKTIVNÍ. OTVÍRÁ SE TÍM 
MOŽNOST ZÍSKAT ENERGII I V MÍS
TECH, JEŽ JSOU MIMO DOSAH 
ELEKTRICKÉ SÍTĚ. K TOMU, ABY 
JEHO ZAŘÍZENÍ VYRÁBĚLO ELEKTŘI
NU, STAČÍ JEN NEVELKÁ ŘÍČKA ČI 
POTOK. TAKÉ INSTALACE TOHOTO 
TYPU TURBÍNY JE NESROVNATELNĚ 
SNADNĚJŠÍ, NEŽ JE TOMU U JINÝCH 
TYPŮ VODNÍCH TURBÍN. OBJEV 
TOHOTO ČESKÉHO VĚDCE BY MOHL 
SPLNIT SEN MNOHA LIDÍ O ENER
GETICKÉ NEZÁVISLOSTI. ZA SVŮJ 
OBJEV BYL DOCENT SEDLÁČEK 
NOMINOVÁN NA CENU VYNÁLEZ 
ROKU, UDĚLOVANOU EVROPSKÝM 
PATENTOVÝM ÚŘADEM. 

V jednom z článků o vás jsem se dočetl, že váš 
vynález inspiroval pohled na listy ve vodním 
víru. Bylo tomu skutečně tak?
Ano, můj vynález vznikl jako výsledek pozorová-
ní přírodního úkazu, kdy se za určitých okolností 
začnou ve vodním víru plovoucí předměty od-
valovat (koulet). Sami se můžeme přesvědčit, že 
například ve vodním víru, který vznikl v nějaké 
přirozeně vytvořené tůni, se plovoucí věci občas 
koulí podél její vnitřní stěny a tím se otáčí proti 
směru víru.  

Můžete princip svého vynálezu, takzvané 
„odvalovací turbíny“, přiblížit? Jak pracuje, 
v čem spočívá jeho mimořádnost?
V situaci, kdy většina klasických vodních zdro-
jů pro výrobu energie je v našich podmínkách 
téměř vyčerpána, může se jevit jako výhod-
né hledat nové možnosti i  na  úseku malých 
vodních zdrojů s  marginálním energetickým 
potenciálem. V naší přírodě, ale i jinde ve svě-
tě se nachází relativně velké množství těchto 
marginálních vodních zdrojů, které za určitých 
podmínek mohou být využity pro ekologicky 
šetrný a  ekonomicky efektivní rozvoj území. 
Může k  tomu být využitý i  tzv. odvalovací te-
kutinový stroj, tedy vodní turbína bez lopatek, 
která funguje na principu obíhání rotoru uvnitř 
výtokového konfuzoru. Rotor má obyčejně tvar 
polokoule nebo komolého kuželu a protékající 
kapalina ho vychýlí ke  stěně konfuzoru – du-
tého válce, který se směrem k  výtoku zužuje. 
A  následně je rotor odvalován a  tím se otáčí 
kolem svojí osy. 

Za svůj vynález jste byl nominován na cenu 
udělovanou Evropským patentovým úřa-
dem,  který vybíral z  celkem čtyř set vědců 
z  celého světa. Nominováno ovšem bylo 
pouhých patnáct, mezi nimi také vy, což je 
mimořádný úspěch. Kdy jste se o  nominaci 
dozvěděl a jaké byly vaše první reakce?
Na  tomto místě bych chtěl nejdříve poděko-
vat naší univerzitě, protože do  soutěže Evrop-
ský vynálezce roku 2016 mě přihlásil rektorát 
 Českého vysokého učení technického v  Praze. 
Přihláška se odesílala Evropskému patento-
vému úřadu se sídlem v  Mnichově, který s  ní 
pak dále pracoval. Z evropských zemí bylo no-
minováno celkem 12 přihlášených a  tři další 
patřili do  kategorie „neevropské státy“. Ozná-
mení o  nominaci jsem obdržel na  svůj školní 
mail a stálo v něm, že nezávislá komise vybrala 
moji přihlášku do  nominace. A  pak již probí-
haly potřebné administrativní kroky, natáčení 
prezentačního filmu apod. (https://youtu.be/
yJXf8k7ZDpo).

Odvalovací turbína vám vynesla několik me-
zinárodních ocenění, psalo se o vás v mnoha 
zahraničních médiích, od Číny až po Spojené 
státy. Změnilo to váš život?
Musím uvést, že v zásadě nezměnilo, i když mám 
po  každém veřejně zdokumentovaném úspě-
chu vždy trochu víc administrativní práce, pro-
tože musím především komunikovat se zájemci 
o turbínu. Zároveň bych však chtěl zdůraznit, že 
mediální zájem a  širší informovanost o  našem 
zařízení prospívá především obchodním kon-
taktům s  různými výrobci, ale také odborným 
kontaktům a diskuzi o fungování turbíny.

Vaše zařízení je výjimečné mimo jiné v tom, 
že jím lze vyrábět elektřinu i  z  menších či 
pomalejších toků. Kde vidíte jeho největší 
uplatnění?
Nejdříve bych rád připomenul, že se primár-
ně jedná o  stroj určený pro okrajové parame-
try spádu a  průtoku. Například pro spády od   
0,5 do 1 m a průtoky v desítkách resp. stovkách 
litrů vody za sekundu. Nebo velmi malé průtoky, 
například pouze 5–15 litrů za sekundu na spá-
dech 2–15 metrů. Jsme přesvědčeni o  tom, že 
nejlepší uplatnění naší turbíny bude na  velmi 
nízkých spádech menších než 1 metr. Běžně 
známé turbíny nemohou na takovém extrémně 
nízkém rozdílu hladin úspěšně fungovat. To zna-
mená, že naše odvalovací stroje mohou nalézt 
uplatnění jak kdekoli ve vyspělých státech, tak 
i v rozvojových zemích.

Oficiální stránky Evropské patentové agen-
tury popisují vyši turbínu jako nevelké za-
řízení – tubus – rozměry srovnatelný napří-
klad s běžnou mikrovlnnou troubou. Je však 
schopno produkovat 10–400 wattů, což 
 pokryje potřeby menší domácnosti. Mohlo 

by toto zařízení sloužit v  některých přípa-
dech skutečně jako hlavní a nezávislý zdroj 
energie?
Ano, odvalovací turbíny instalované v  ostrov-
ním provozu (co se vyrobí, to se v místě spotře-
buje) mohou představovat energeticky samo-
statnou a nezávislou jednotku. Rozvoj určitých 
území zcela jistě může posílit zvyšování jejich 
energetické soběstačnosti, ke  které může při-
spět využívání našich bezlopatkových turbín 
při výrobě elektrické energie. Představme si, 
že máme na  nějakém vodním toku k  dispozici 
hladinový spád jen 0,8 m. A  můžeme využívat 
průtok vody 100 litrů za  sekundu. To předsta-
vuje potenciální energii cca 0,78 kW. A  jestliže 
tuto energii převedu pomocí odvalovací turbíny 
s  generátorem elektrické energie na  okamžitý 
elektrický výkon, tak při celkové účinnosti 40 % 
budu mít k  dispozici elektrický výkon 0,3 kW. 
Jestliže budu tento výkon akumulovat, pak zís-
kám za 24 hodin k dispozici 7,2 kWh elektřiny. 
Uvádí se, že  průměrná spotřeba české domác-
nosti je cca 2500 kWh za  rok, což představuje 
denní spotřebu 6,8 kWh. 

Vyžaduje tento typ turbíny nějakou složitější 
instalaci?
To je velmi důležitá otázka. Právě jednoduchost 
zařízení spolu s tím, že není potřebné budovat 
vysoké spády (hráze), předurčuje méně ná-
ročnou instalaci, než jaká by byla potřebná při 
všech ostatních vodních turbínách.

Obr. 1
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Jakého maximálního výkonu by teoreticky 
mohlo vaše zařízení při rozměrnější kon-
strukci dosáhnout?
Odvalovací turbíny prozatím nedosahují velké 
výkony. Největší turbína s  průměrem rotoru 
600 mm byla před lety instalovaná na Beroun-
ce a její mechanický výkon byl cca 2 kW. Avšak 
musíme si v této souvislosti znovu uvědomit, že 
se primárně jedná o stroj určený pro okrajové 
parametry spádu a  průtoku. Například spády 
od 0,5 do 1 m a průtoky v desítkách resp. stov-
kách litrů vody za sekundu. Zvětšování výkonu 
si proto představujeme především cestou inte-
grace elektrických výkonů jednotlivých strojů. 
Ale je možné, že se v brzké budoucnosti pustí-
me do výroby turbíny s průměrem rotoru přes 
1 m. Uvidíme. Plánujeme to již delší dobu.

Tato turbína je, pokud vím, k mání na  českém 
trhu od firmy Mechanika Králův Dvůr, s. r. o., 
přesto doposud není tak rozšířená, jak by se 
dalo, vzhledem ke všem výhodám, jež přiná-
ší, očekávat. Proč je tomu tak?
Od  společnosti Mechanika Králův Dvůr, s. r. o., 
která se mnoho let věnovala zakázkové vý-
robě odvalovacích turbín s  průměrem rotoru 
120 mm (viz obr. č. 1) a  kotlových verzí s  prů-
měrem rotoru do  200 mm, jsem získal velkou 
podporu. Jak odbornou technickou pomoc, tak 
i podporu ekonomickou, která spočívala přede-
vším v angažovanosti pracovníků, kteří se podí-
leli na výrobě a vývoji různých prototypů turbín. 
Do  praxe však tyto turbíny vstupují prozatím 
pomalu, což podle mého názoru souvisí s mno-
ha otázkami uvádění nových produktů na  trh. 
Věřím, že časem úspěšně zvládneme i všechny 
potřebné marketingové postupy. V současnos-
ti jsme ve  spolupráci se společností P.  F - Eco-
nomy consulting, spol s. r. o. a  Profi-Elektro, 
s. r. o., (www.profi-elektro.com) zahájili pří-

pravné práce pro vývoj a testování nových od-
valovacích turbín. Domníváme se, že vyvineme 
další úspěšné verze, které pak samozřejmě rádi 
představíme veřejnosti.
 
Projevily zájem o  využití vašeho patentu 
také nějaké zahraniční společnosti? Mají 
zájem o  výrobu odvalovacích turbín i  jinde 
ve světě? Nebo je již dokonce někde v zahra-
ničí vyrábějí?
Ze zahraničí cítíme velký zájem především o ho-
tové komerční výrobky. Co se týče výroby, tak 
určitým způsobem spolupracujeme s  firmou 
Vortex Hydrokinetics na  Floridě, která vyvíjí 
a  do  výroby připravuje vlastní verzi odvalova-
cích strojů pro instalace do  mořských proudů. 
Příklad provedení takové turbíny můžeme vidět 
na obrázku č. 2.

Vývoj trval dlouhých dvanáct let, s kým jste 
během té doby na projektu spolupracoval?
Ano, vývoj poslední verze odvalovací turbíny, 
která byla součástí mojí nominace do  soutě-
že Evropský vynálezce a  na  kterou má naše 
univerzita Evropský patent a patent v USA, tr-
val dvanáct let. Ale mé práce na  odvalovacím 
principu trvaly mnohem déle. Již v  roce 1993 
jsem si vyrobil první model turbíny a vyzkoušel 
jsem ho. Rotorem byla malá koule a statorem, 
tedy výtokovým konfuzorem, se stal trych-
týř s vrcholovým úhlem asi 10 stupňů. Necelé 
dva roky po podání první patentové přihlášky 
(1994) jsem začal spolupracovat se slovenským 
vědcem doc. Ing. Stanislavem Hostinem, Ph.D., 
kterého mé řešení velmi zaujalo, a  společně 
jsme začali pracovat na  zdokonalování turbí-
ny a další patentové ochraně. Velkou podporu 
jsme během tohoto procesu obdrželi od  ob-
čanského sdružení Aqua Energia z  Bratislavy, 
za jehož pomoci se nám podařilo získat projekt 
Phare Energy, a na jeho základě jsme spolupra-
covali při měření naší turbíny se Slovenskou 

akademií věd a  také se společností ČKD 
Blansko. Bylo to pro nás mimořádně 

plodné a  povzbudivé období. 
Materiální a odbornou podporu 
jsme získali také od společnosti 
Mechanika Králův Dvůr, s. r. o., 
o které jsem se již zmínil a která 
již tyto turbíny nevyrábí. Pozdě-
ji jsme obdrželi velkou podporu 
také z ČVUT, když jsme se podí-
leli na řešení výzkumného úko-
lu o  trvale udržitelném rozvoji 
územních celků. 

Je paradox, že jste dosáhl tak 
mimořádného objevu v  oblasti, která 

není vysloveně vaším oborem... Jaké byly re-
akce odborné veřejnosti? 
Rád bych na  tomto místě zdůraznil, že reakce 
odborné veřejnosti byly pozitivní a žádnou roli 

nehrálo to, že jsem původním povoláním eko-
nom. Mám určité technické vzdělání z učňovské 
školy, takže jsem měl k  technickým otázkám 
vždy velmi blízko. Vědecká obec se seznamo-
vala se zájmem s  nově odhaleným prouděním 
a podobou stroje, který ho využívá. Toto prou-
dění nastává mezi povrchem odvalujícího se 
rotoru a nepohyblivého statoru a spolu s kole-
gou Hostinem jsme ho kdysi nazvali odvalova-
cím jevem. Mohu ve stručnosti konstatovat, že 
odborníci se stavěli k  mému vynálezu kladně 
a od celé řady z nich jsem byl podporován, a do-
konce jsme na  dalším vývoji turbíny spolupra-
covali. Například s panem profesorem Maršíkem 
z  Ústavu termomechaniky Akademie věd ČR 
jsme vypracovali nové technické řešení, které je 
chráněno českým patentem s názvem „Precesní 
kapalinová turbína“.
 
Pracujete nebo byste rád aktuálně pracoval 
na nějakých dalších projektech? 
Ano, momentálně se zabývám dalším zdoko-
nalením původních verzí odvalovací turbíny. 
Především bych chtěl dokončit sadu malých 
turbín pro pohon různého nářadí. Jestliže je od-
valovací stroj o velikosti rotoru cca 20–150 mm 
připojen na tlakový zdroj vody, například běžný 
vodovodní kohoutek, může pohánět určitý pra-
covní nástroj. A je velmi důležité, že ten nástroj 
v  důsledku obíhání rotoru vykonává precesní 
pohyb (opisuje plochu kuželu), což velmi inten-
zivně posiluje funkci, kterou vykonává. To, že se 
nástroj zároveň otáčí kolem svojí podélné osy, 
je druhotné.

Na  vyhlašování vítězů ceny Evropského vy-
nálezce roku v Lisabonu jste sice titul vyná-
lezce roku nezískal, obdržel jej Alim-Louis 
Benabid za  objev revoluční léčby Parkinso-
novy choroby, přesto samotná nominace pro 
vás jistě je značnou satisfakcí. Jaký pocit jste 
si z této události odnesl? 
Z  Lisabonu jsem si přivezl nádherný pocit, že 
vědci mezi sebou především spolupracují. Snaží 
se, aby jejich práce pomáhala lidem, aby se měli 
lépe, aby žili ve zdravějším prostředí. S panem 
Benabidem jsem se osobně seznámil, je vystu-
dovaný fyzik a budeme spolu o mém vynálezu 
písemně diskutovat. Chtěl by získat o fluidním 
proudění, které jsem objevil, více informací. 
Je to mimořádný a přátelský člověk a o spolu-
práci mezi vědci také velmi působivě hovořil. 
Bylo pro mne velkou ctí, že jsem nominaci zís-
kal a mohl se osobně závěrečného ceremoniálu 
soutěže, spolu s ostatními nominovanými vědci 
zúčastnit.

Načtením toho QR kódu 
se můžete dozvědět 
více na  
https://youtu.be/yJXf8k7ZDpo.Obr. 2
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VÁŽENÍ ČTENÁŘI, VE SPOLUPRÁCI S WWW.PRAHANE
ZNÁMÁ.CZ VÁM PŘEDSTAVUJEME POZORUHODNÁ 
MÍSTA PRAHY 6. VĚTŠINA STAVEB V TÉTO MĚSTSKÉ ČÁSTI 
POCHÁZÍ Z PRVNÍ REPUBLIKY. MNOHÉ Z NICH PŘIPOMÍ
NAJÍ JMÉNA A ČASTO TAKÉ DRAMATICKÉ OSUDY VÝ
ZNAČNÝCH OSOBNOSTÍ UMĚNÍ, ARCHITEKTURY, VĚDY, 
SPORTU...

BABA
Osada Baba je skutečný pojem nejen v dějinách české, ale i evropské funkci-
onalistické architektury. V dnešní době je to vlastně soubor ojedinělý, proto-
že obdobné soubory ve Vídni a v Německu byly poškozeny v době 2. světové 
války. Počátky tohoto fenoménu jsou spjaty s výstavou moderní architektury 
ve Stuttgartu v roce 1927, na níž byla představena dodnes obdivovaná ko-
lonie Weissenhof. Událost probíhala za mezinárodní účasti architektů jako 
Mies van der Rohe, Mart Stam, Le Corbusier nebo Walter Gropius. Poté ná-
sledovala výstava v Brně v roce 1928 nazvaná „Nový dům“. Nedosáhla sice 
věhlasu stuttgartské výstavy, přesto se stala dalším z podnětů pro výstavbu 
Baby. Praha totiž samozřejmě nechtěla zůstat za Brnem pozadu – výsledkem 
bylo uspořádání pražské výstavy moderního bydlení v roce 1932. Svaz čes-
koslovenského díla koupil za tímto účelem 3 hektarový pozemek mezi kos-
telem sv. Matěje a zříceninou Baba. Aby jednotlivé domy nebyly ve výhledu 
omezeny, zvolil projektant urbanistického plánu osady Pavel Janák šachov-
nicový způsob zastavění, kvůli tomu se musel změnit i původní regulační 
plán. Protože se jednalo o soubor funkcionalistických domů, samozřejmostí 
byly ploché střechy, mnohdy s terasou umožňující nerušený výhled.
Autory návrhů byla celá řada českých architektů – kromě již zmíněného 
Pavla Janáka to byli také Josef Gočár, Evžen Linhart, Ladislav Žák... Jediným 
cizincem byl Holanďan Mart Stam, který přišel se zkušenostmi ze Stuttgar-
tu. Baba měla štěstí, že se zde kromě vynikajících architektů sešli i vzdělaní 
a osvícení investoři. Po roce 1948 se změnila skladba majitelů a řada domů 
prošla necitlivými úpravami. Od roku 1993 je Baba městskou památkovou 
zónou, která inspiruje i  současné architekty. Stačí srovnat tehdejší úroveň 
s tím, co dnes často vyrůstá za humny českých a moravských měst. 

Vila Suk
Na Ostrohu 49, Dejvice 1794
Objekt postavil v roce 1932 stavební podnikatel Václav Suk vlastní staveb-
ní firmou podle projektu Hany Kučerové–Záveské. Jedná se o největší z vil 
v osadě Baba. Architektka je rovněž autorkou řešení zahrady, která zaujímá 

plochu dvou parcel. Po únoru 1948 byla vila přestavěna na dům pro tři ro-
diny, terasa v horním podlaží byla zazděna a fasáda obložena dlaždicemi.

Dům Zadák
Na Ostrohu 53, Dejvice 1792
Dům byl postaven podle projektu Františka Zelenky v roce 1934 pro Jana 
Zadáka, majitele továrny na výrobu bitumenových fólií pro ploché střechy. 
Jan Zadák jako vášnivý sportovec vybudoval naproti svému domu na Babě 
tenisové kurty.

Dům Řezáč
Na Ostrohu 56, Dejvice 1707

Dům byl postaven v roce 1932 pro spisovatele Václava Řezáče, zaměstnané-
ho tehdy v Ústředním statistickém úřadě. Václav Řezáč se stal po roce 1948 
oficiálním režimním autorem. V roce 1956, krátce po odhalení Stalinova kul-
tu osobnosti, spáchal sebevraždu. Je znám především publikací angažova-
ných románů Větrná setba, Černé světlo, Nástup a Bitva. Architektem jedno-
ho z nejúspornějších domů v osadě je architekt Vojtěch Kerhart.

Dům Sutnar
Průhledová 2, Dejvice 1790
Dům byl postaven v  roce 1932 podle návrhu architekta Oldřicha Starého 
pro grafika, designéra, výstavního architekta a malíře Ladislava Sutnara. Ten 
v něm žil a tvořil do roku 1939, kdy emigroval do USA. 

Dům Poláček
Na Babě 12, Dejvice 1803
Dům byl postaven architektem Janem Evangelistou Koulou pro Václava 
Poláčka, jenž byl v roce 1942 suspendován nacisty z pozice ředitele Salonu 
Topič a zakládá vlastní nakladatelství. Až do znárodnění v roce 1948 vydával 
především umělecko-historické publikace o Praze a často spolupracoval se 
svým sousedem, výtvarníkem Cyrilem Boudou. Dům si zachoval v  interié-
rech natolik původní podobu, že se často používá pro natáčení dobových 
filmů ze 30. a 40. let.

Dům Špíšek
Na Babě 11, Dejvice 1777
Dům byl postaven v roce 1933 podle projektu Ladislava Machoně pro sekč-
ního šéfa ministerstva školství Ferdinanda Špíška. Po roce 1948 zkonfiskova-
ný dům se stal ubytovací rezidencí Ministerstva vnitra a byl přestavěn podle 
režimního vkusu. 

Praha neznámá II.
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Dům Palička
Na Babě 9, Dejvice 1779
Tento jediný dům postavený dle návrhu zahraničního architekta Holanďana 
Marta Stama byl postaven v roce 1932 pro Jiřího Paličku a Emilii Paličkovou-
-Mildeovou, textilní výtvarnici, která mimo jiné vytvořila závěsy prezidentské 
lóže Národního divadla. Dům je příkladem zdařilé rekonstrukce funkciona-
listické vily podle architektů Ladislava Lábuse a Norberta Schmidta.

Dům Linda
Na Babě 6, Dejvice 1800
Dům byl postaven v letech 1932 až 1933 podle projektu Pavla Janáka sta-
vební firmou Ing. arch. Jiří Paličky pro ředitele gymnázia v Praze-Libni Václa-
va Lindu. Jeho choť Pavla Lindová-Gutfreundová byla sestrou sochaře Otto 
Gutfreunda. Po konfiskaci v roce 1968 provedl nový majitel, náměstek minis-
tra zahraničního obchodu Petr, výrazné přestavby.

Dům Balling
Na Babě 5, Dejvice 1781
Dům podle projektu architektky Hany Kučerové-Záveské byl postaven 
v  roce 1932 pro skladatele populárních písní (známá je například jeho pí-
seň „Bílí rejtaři“) Karla Ballinga. Plochá střecha slouží jako terasa. Zajímavá 
ustupující západní fasáda koresponduje se svažitým terénem. V interiéru vily 
bylo na tehdejší dobu instalováno pozoruhodné vnitřní vybavení jako jídelní 
výtah a domácí telefon.

Dům Bautz
Na Babě 4, Dejvice 1799
Dům od  architekta Františka Kerharta z  roku 1933 má docela pohnutou 
a pro danou lokalitu nezvyklou historii. Jeho majitel, ředitel tiskárny Ludvík 
Bautz, byl totiž za 2. světové války aktivním českým fašistou a v roce 1945 byl 
zastřelen na břehu Vltavy na úpatí vrchu Baba pod svou vilou.

Dům Herain
Na Babě 3, Dejvice 1782
Dům byl postaven v roce 1932 podle projektu Ladislava Žáka pro historika 
umění Karla Heraina. 

Vila Mojžíš-Lom
Na Babě 1, Dejvice 1783
Vila byla postavena podle projektu Josefa Gočára v letech 1935–36 pro ře-
ditele Národního divadla Stanislava Mojžíše, který jako dramatický autor 
používal pseudonym Lom. V horním podlaží vyřízl Gočár skoro loosovským 
způsobem roh fasády, aby získal místo pro terasu. 

Vila Glücklich
Jarní 3, Dejvice 1798
Druhý největší dům na Babě si nechal opět podle projektu Josefa Gočára 
 postavit v roce 1934 historik Julius Glücklich před svým odchodem do pen-
ze. Vila se trochu vymyká z  rámce ostatních funkcionalistických domů 
na Babě, především rustikální podezdívkou z lomového kamene. Zdůrazně-
ním vstupního prostoru připomíná anglický venkovský dům. 

Dům Bouda
Na Ostrohu 46, Dejvice 1712
Dům byl postaven v roce 1932 podle projektu architekta Oldřicha Starého 
pro grafika, malíře a  ilustrátora Cyrila Boudu, který Praze věnoval početné 
veduty a dva gobelíny. Točité schodiště vede z ateliéru do zahrady.

Zřícenina Baba
se nachází na samém konci ostrohu nad Vltavou. Od zříceniny je nádherný 
výhled na Troju, Bubeneč, Dejvice a dále až k Pražskému hradu. Zřícenina 
tvoří dominantu vltavského údolí, které zde připomíná skalní kaňon. Už 

v mladší době kamenné tady bylo opevněné sídliště a pojmenování Baba 
je doloženo už v 15. století. Existuje několik výkladů vzniku této romantické 
zříceniny. Nejčastější zdroj říká, že v 17. století se v těchto místech nalézala 
vinice, u které byl postaven letohrádek, který byl v 18. století pobořen fran-
couzskými a bavorskými vojsky. V roce 1858 nechaly potom rakouské státní 
dráhy zříceninu letohrádku romanticky upravit jako napodobeninu hradní 
zříceniny. Jiné zdroje hovoří o tom, že se jedná o bývalou kapli, a ještě jiné, 
že by to mohla být romantická novostavba z 1. poloviny 19. století, do které 
byla později při výstavbě železnice vsazena navíc gotická okna. 

Dům Janák
Nad Paťankou 16, Dejvice 1785
Český architekt, návrhář a teoretik Pavel Janák, úzce spjatý právě s osadou 
Baba, si tady postavil vlastní dům v roce 1932. Praha byla Janákovou srdeční 
záležitostí. Zpracoval mnoho soutěžních návrhů na řešení jednotlivých částí 
města a intenzívně se zabýval problémy urbanismu. Nejznámější Janákovou 
urbanistickou realizací je právě osada Baba.

Dům Maule
Nad Paťankou 18, Dejvice 1786
Dům byl postaven v roce 1932 podle projektu Josefa Gočára pro Václava Sta-
nislava Mauleho, vrchního radyu na Ministerstvu školství a národní osvěty. 
Přeložil do češtiny Brehmův spis „Ze života zvířat“ a Huxleho cestopis „Perly 
a divoši“. Byl také členem výstavního výboru osady Baba. 

Dům Bělehrádek
Nad Paťankou 24, Dejvice 1789
Osada měla i „svého lékaře“. Dům od architekta Františka Kerharta pro dok-
tora Jana Bělehrádka byl dokončen jako poslední z celé osady v roce 1936. 

Praha Neznámá,
email: info@prahaneznama.cz, 
tel. 720 975 495 (S. Doubková)

Dejvický Kulaťák a co s ním 
st 6. 7. – 17:00, ne 21. 8. – 14:00,
st 31. 8. – 17:30 

Stará bubenečská ves 
so 16. 7. – 14:00, ne 31. 7. – 17:00
ne 21. 8. – 17:00 

Baba 
so 23.7. – 14:00, ne 28. 8. – 17:00

Ořechovka 
ne 31. 7. – 14:00, ne 28. 8. – 14:00 
Hradčanské bašty
so 13. 8. – 17:00

Hanspaulka Lídy Baarové
so 13. 8. – 14:00, ne 28. 8. – 14:00 

„Skalnaté" Střešovičky 
so 27. 8. – 14:00

PŘEHLED KOMENTOVANÝCH VYCHÁZEK
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Stavební úřad začal posuzovat záměr nového 
majitele (člena představenstva stavební firmy 
Geosan) vilu zbourat a  na  jejím místě postavit 
bytový projekt.
Názor historika architektury:
„Jde o  velmi kvalitní  příklad pozdně funkcio-
nalistické architektury, která má mimořádnou 

hodnotu, jež bude časem ještě stoupat. Proto 
bych od  majitele očekával, že ji kvalitně opraví 
a nebude ji bourat. Takových staveb není u nás 
mnoho a zasloužily by si památkovou ochranu.”
Zdeněk Lukeš (z emailu předsedovi spolku)
Názor architekta:
„Vila na  Petřinách je velice kvalitní stavba, 
v cihlách provedených jemných detailů, harmo-
nických proporcí a vzrušivého kontrastu kamene 
a cihly. A to ještě nevím, jak jsou uhněteny vnitř-
ní prostory, ale většinou, když je dům čistý ve své 
fasádě, je i pravdivý ve svých dispozicích. Podpo-
ruji všechny zachraňovatele.“
David Vávra (z Facebooku)
Názor obyvatelky Petřin:
„Vila je podle mě nejelegantnější stavbou Petřin, 
je krásně zachovalá, bez devastujících rekon-
strukcí. O demolici jsme se dozvěděli z úředního 
dopisu, který obdrželi sousedé. Žádáme minis-
terstvo kultury o památkovou ochranu vily a vy-
zýváme radu městské části, aby se k nám přidala 
a naši snahu podpořila souhlasným usnesením.”
Martina Drbálková (z emailu předsedovi spolku).
Eduard Metela, spolek Talichova 

Padne cenná vila 
na Petřinách?

Letem světem
V minulém čísle se na tuto stránku, za kterou 
zodpovídají místní spolky, nečekaně vetřela 
také glosa radničního stavebního úřadu. Že 
by už i úředníci založili svůj spolek?   Pro-
bíhá internetová anketa na  zástavbu tzv. 
Břevnovského mrakodrapu, ale s nápovědou 
– v  popiscích zřejmě zůstalo pořadí z  hod-
nocení poroty. Pražští zastupitelé podpo-
řili vedení železnice z Prahy do Kladna mezi 
Dejvicemi a Veleslavínem raženým tunelem 
pod Střešovicemi. Radní Mejstřík opět 
bojuje s  plevelem pomocí herbicidu Roun-
dup, který loni zakázali Zelení. Karcinogen 
ne karcinogen.   Stavební úřad rozhoduje 
o  demolici funkcionalistické vily Na  Petři-
nách 7. Nahradit ji má čtyřpatrová novostav-
ba. Místní se bouří a  podepisují petici.  
Pražské stavební předpisy, schválené radou 
hlavního města 27. 5., by měly začít platit 
od 1. 8. Podle radních za STAN a Zelené při-
jaté nařízení nechrání obyvatele dostatečně 
před nadměrnou výstavbou, proto se radní 
Plamínková a  Kolínská při jejich přijímání 
zdržely hlasování.   Jednoduše sledovat, co 
se ve vašem okolí bude stavět, kde radnice 
plánuje něco prodávat nebo pronajímat, 
můžete na  mapasamospravy.cz. Ušetří rad-
nice nemalé kačky za plánovaný vlastní por-
tál?   Majitelé na černo postavených chatek 
u  Libockého rybníka žádají magistrát o  do-
datečné povolení staveb. Argumentují pro-
bíhajícím řízením o změně územního plánu, 
který však na magistrátě není k dohledání.
Stalo se něco zajímavého u  vás? Pište 
na spolky-redakce@praha6.org.
Na  Letem světem se podíleli: Jarka Ko-
ňaříková, Eduard Metela, Jirka Škvor, Lenka 
Špičáková.

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka Šestky publikuje autorské texty spolků, občanských sdružení a iniciativ Prahy 6. Příspěvky zasílejte  
na spolky-redakce@praha6.org. Obsah na této straně nevyjadřuje postoje MČ Praha 6, odpovídají za něj podepsané spolky a iniciativy. 

Jedním z nich je bezpochyby náměstí Bořislavka. 
Zaprvé není de facto náměstím a to za druhé je 
podmíněno tím prvním. 
Je zcela zapomenuté. Chodníky se tu všelijak 
vlní, stejně jako vozovka, parkování je stále ohro-
ženější přívalem aut ze středočeského kraje, ze-
jména Kladna. Velké parkoviště autobusů se stalo 
odstavným a ztratilo pro obyvatele jakýkoli smy-
sl. Funkční linky spojující s  Hanspaulkou nebo 
Ořechovkou se přesuly na  dřívější stanici Horo-
měřická, dnes Bořislavka, čímž se tomuto místu 
zasadila poslední rána. Přišlo i o své jméno.
Rozlehlejší prostor bez kolemjdoucích se stává 
veřejným záchodkem, sbírání odhozených lahví 
od levné vodky a rumu by naplnilo každý týden 
malý kontejner. O odpadcích nemluvě. Provoz ne-
daleké herny, která má zavírací hodinu v 5 rá no, 
dokoná své! Z Evropské i ze Zavadilovy jsme ohro-
žení nepřetržitým provozem, hájíme proto každý 
strom a keř, který v naší blízkosti roste. Díky nim 
„dýcháme“. Stromy ale potřebují odbornou a sou-
stavnou péči a s tím je potíž. Namísto odborného 
prořezávání a omlazování stromů se kácí a neo-
maleně řeže, zkracuje nebo „prosvětluje“. Estetika 
jde stranou a účel také. Stačí, že si někdo stěžuje, 
například že se mu pod keři usadil bezdomovec, 
a  keř se zlikviduje. Připomíná to rozhodnutí ně-
kterých starostů, že budeme kácet aleje staletých 

stromů podél silnic jenom proto, že řidiči aut jezdí 
příliš rychle a mohli by se nám zabít.
Podle této logiky by bylo nejlepší celé město vy-
betonovat a zastavět, aby ani myš neproklouzla, 
natož bezdomovec. Není na čase začít řešit příči-
ny, a ne následky?
Kristýna Žantovská, spisovatelka a dramatur-
gyně, Praha 6

Foto: Yan Renelt, Mafra, 
pro Lidové noviny

Alej sedmdesátiletých lip v  Zavadilově ulici 
prořídla. Po čtyřletém boji místních občanů s rad-
nicí se sice kácelo míň, než radnice původně chtě-
la, ale přesto si myslíme, že se kácelo zbytečně. 
Koneckonců ještě za zvuků pil se zástupci magis-
trátu, radnice Prahy 6 a Technické správy komuni-
kací před místními obyvateli mezi sebou vzruše-
ně dohadovali, které stromy vlastně kácet a které 
ne. Závěrečné povolení ke  kácení říká na  85 (!) 
stranách textu, že je levnější staré stromy pokácet 
a nahradit novými, než se o ně starat. Považuje-
me tento názor za  chybný. Péče o  staré stromy 
je znakem civilizované obce, podobně jako péče 
o seniorní občany. Budeme dál pracovat na tom, 
aby tento pohled – běžný v etablovaných demo-
kraciích – byl časem doma i v Praze.  
Tomáš Šídlo, Spolek Pod Bořislavkou

Padly lípy v Zavadilově

Bermudské trojúhelníky Prahy 6

Bořislavský starousedlík pan Drkoš k dřevorubci 
z Chládkova zahradnictví: „Kácet rozkvetlé stromy 
uprostřed vegetačního období je opravdové zvěrstvo“.
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PREMIÉRA DVOJAKCE HVĚZDA PRO HRDINY A BĚH PRO 
PAMĚŤ NÁRODA SE SETKALA S ÚSPĚCHEM. O VÍKENDU 
10–12. ČERVNA JI POŘÁDALA MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 
VE SPOLUPRÁCI S ORGANIZACÍ POST BELLUM.

Hvězda pro hrdiny je rozšířením v minulosti pořádaných Promenádních 
koncertů – přináší to nejlepší z  nich i  leccos nového. Souběžně s  akcí 
Hvězda pro hrdiny probíhal  Běh pro Paměť národa, který připomněl časy 
totalitních režimů 20. století. Hlavního závodu se zúčastnilo přes 400 běž-
ců, kteří svým během podpořili další natáčení dokumentárních osudů 
pamětníků. „Hledali jsme nějakou přidanou hodnotu, která by spektrum 
této kulturní události rozšířila – a tou se stal Běh pro Paměť národa, pořá-
daný neziskovkou Post Bellum. Intenzivně uvažujeme o tom, že bychom 
toto propojení zachovali i v budoucnu,” připouští Jan Lacina (STAN), mís-
tostarosta zodpovědný za kulturu. 
Třídenní hudební festival potěšil několik set diváckých srdcí  vystoupení-
mi předních českých interpretů, jako například nedávno ,,andělsky“ oce-
něný Michal Pavlíček s Bárou Basikovou, Michal Prokop & Framus Five či 
Tomáš Savka s orchestrem Karla Vlacha a mnozí další umělci. Hvězda pro 
hrdiny nahradila již tradiční Promenádní koncerty, ale soudě dle nadše-
ných ohlasů si všichni diváci přišli na své.  red

Na Kulaťáku vznikne 
vědecko-technická laboratoř 
FESTIVAL VĚDY 2016 OBSADÍ VE STŘEDU 7. ZÁŘÍ 2016 
OD 8.30 DO 17.30 HODIN VÍTĚZNÉ NÁMĚSTÍ V DEJVICÍCH. 
NA NÁVŠTĚVNÍKY ČEKÁ VELKÁ VĚDECKÁ LABORATOŘ POD 
ŠIRÝM NEBEM. POPULÁRNÍM A INTERAKTIVNÍM ZPŮSO
BEM SE PŘEDSTAVÍ PŘÍRODOVĚDNÉ A TECHNICKÉ OBORY. 

Návštěvníci zhlédnou zajímavé prezentace a vyzkouší si nevšední poku-
sy. Patronem festivalu je profesor Václav Pačes a jeho tváří herec Martin 
Myšička. Festival vědy, který byl v  minulých třech letech pořádán pod 
názvem Vědecký jarmark, je společným projektem vysokých škol VŠCHT 
Praha a ČVUT, dále ÚOCHB AV ČR, Domu dětí a mládeže hl. m. Prahy, Ná-
rodní technické knihovny a Městské části Praha 6. Hlavním akademickým 
partnerem akce je Univerzita Karlova, která se bude na festivalu prezen-
tovat prostřednictvím svých fakult. Festival je letos poprvé zařazen mezi 
akce konající se v rámci Kampusu Dejvice. 
Tématem roku je „Bojujeme s  viry“. Doprovodný program v  prostorách 
Národní technické knihovny přinese zajímavé projekce na toto téma (HIV, 
Ebola, malárie, Zika...). V  rámci festivalu se představí například Krimina-
listický ústav Praha a  další subjekty, které představí zábavnou a  hravou 
formou svou práci. Návštěvníci si tak budou moci na vědu doslova „sáh-
nout“. „Na mnoha venkovních stanovištích na travnaté ploše u Vítězného 
náměstí a v prostorách Národní technické knihovny se vám budeme sna-
žit přiblížit tento, pro mnohé málo známý, badatelský svět. Zjistíte tak, že 
věda má rozmanité podoby a využití,“ uvedl za organizátory Libor Bezděk, 
ředitel DDM. Program je natolik rozmanitý, že dokáže zaujmout celé spek-
trum návštěvníků – od žáků mateřských škol přes školy základní a střední 
až po veřejnost. Více na www.festival-vedy.cz.  red

Hvězda pro Hrdiny
hudba i sport v jednom
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Festival ambasád FOOD & CULTURE
V SOBOTU 4. ČERVNA ZAŽILA PRA
HA 6 V RÁMCI FARMÁŘSKÝCH TRHŮ 
NA KULAŤÁKU NEJVĚTŠÍ MEZINÁ
RODNÍ PREZENTACI CHUTÍ A KUL
TURY S NÁZVEM FESTIVAL AMBA
SÁD –  FOOD & CULTURE. CELKEM 
39 AMBASÁD NABÍDLO TRADIČNÍ 
POKRMY, NA PÓDIU SE PŘEDSTAVILI 
TANEČNÍCI A HUDEBNÍCI Z MARO
KA, INDONÉSIE, VIETNAMU, ČÍNY 
NEBO GHANY. 

„Vzhledem k tomu, že na území městské části 
Praha 6 sídlí řada zahraničních ambasád a za-
stoupení, rozhodli jsme se je oslovit, aby v rám-
ci tolik oblíbených Farmářských trhů na Kulaťá-
ku představili svou gastronomii a kulturu,“ říká 
starosta Ondřej Kolář (TOP 09). Gastronomic-
kou událost navštívily tisícovky lidí. „Tato akce 

měla ohromný úspěch, reakce na ni byly mimo-
řádně pozitivní a založili jsme jí novou tradici. 
V příštích letech by se festivalu mohlo zúčast-
nit dvojnásob ambasád. Dlouhodobě uvažu-
jeme, že bychom přesunuli Farmářské trhy 
do Technické ulice, která by se výhledově měla 

stát pěší zónou.  Dříve nebo později se bude 
na  Kulaťáku stavět a  my musíme přemýšlet, 
kam trhy přesuneme, abycchom zajistili místo, 
kde lze takto rozsáhlé akce pořádat,” dodává 
k  festivalu Jan Lacina (STAN), místostarosta  
zodpovědný za kulturu. 
Pořadatel Pavel Šťastný z Farmářských trhů při-
pomíná, že akce vznikla z  tradice spolupráce 
s ambasádami z Asie a Afriky, které se na trzích 
v minulých třech letech již prezentovaly. „V pra-
xi jsme si opět ověřili, že jídlo a kultura skuteč-

ně sbližují národy,“ dodal Šťastný. „Na  dnech 
Asie a  Oceanie, kde se představovala tamní 
gastronomie, se mne ptal thajský velvyslanec, 
proč takovou akci neuděláme pro všechny 
ambasády. To byl vlastně prvotní impuls, který 
se zhmotnil v  akci Festival ambasád,” dodává 
místostarosta Lacina. Z  vysoké návštěvnosti 
a  reakcí návštěvníků bylo zřejmé, že o  tento 
typ akcí mají lidé enormní zájem – přestože 
akce končila ve čtyři odpoledne, stánky někte-
rých ambasád měly vyprodáno už kolem druhé 
odpoledne. „Ochutnali jsme tu jídla z Maroka, 
Palestiny, Peru, Bulharska, Libanonu a ještě asi 
tří dalších zemí a  k  tomu jsme tady nakoupili 
pochutiny, které běžně v obchodech moc vidět 
nejsou,” popsal dojmy z festivalu manželský pár 
středního věku, který si právě vybíral z rozsáhlé 
nabídky portugalských vín.
Kromě spokojenosti návštěvníků má festival 
ještě další přínos. Část vybraných peněz získá 
Nadace Šestý smysl. 

red

Studenti zvítězili v USA se svou elektroformulí
S VÝRAZNÝM NÁSKOKEM ZVÍTĚZIL 
TÝM EFORCE FEE PRAGUE FOR
MULA, REPREZENTUJÍCÍ FAKULTU 
ELEKTROTECHNICKOU ČESKÉHO 
VYSOKÉHO UČENÍ TECHNICKÉHO 
V PRAZE, NA ZÁVODECH V AME
RICKÉM LINCOLNU. STUDENTI TAK 
ZOPAKOVALI SVŮJ ÚSPĚCH ZE SOU
TĚŽE V KANADSKÉM BARRIE. 

V  závodech série Formula SAE Eletric, které se 
konaly od  15. do  18. června v  americkém Lin-
colnu, opět bodoval monopost eForce FEE Pra-
gue Formula. Ten vyvíjí studenti silnoproudého 
studijního programu Elektronika, energetika 
a  management Fakulty elektrotechnické ČVUT 
v Praze za spolupráce studentů Fakulty strojní. 
V  konkurenci třiceti družstev obstál tým elek-
troformule s  monopostem, který byl navržen 
už před dvěma lety tak, aby vyhověl americ-

ké úpravě pravidel Formula Student. Formule 
FSE.04x má trakční napětí 300 V a pohon 4x4. 
„Celou cestu našeho týmu eForce jsem sledoval 
na  jejich blogu a  jsem opravdu hrdý na  to, že 
jsme dokázali porazit studenty takových škol, 
jako je Massachusetts Institute of Technology, 
Carnegie Mellon Univerzity nebo Purdue Uni-
versity. Úspěch naší elektroformule dokazuje, 
že i v tomto oboru patříme na světovou špičku,“ 
sdílí nadšení nad úspěchem studentů děkan 

Kromě gastronomických zážitků 
čekala návštěvníky také zkuše-

nost tradičního zdobení hennou.

Ukázka 
bulharská 
kuchyně.

Stánek súdánské 
ambasády nabí-
zel exotické rybí 

pokrmy.
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Liboc oživuje po 99 letech okrašlovací spolek
V NEDĚLI 29. KVĚTNA USPOŘÁ
DALY VENDULA GUHOVÁ, BARBO
RA ŠIMONOVÁ A LUCIE FRYČOVÁ 
NA BÝVALÉM LIBOCKÉM HŘBITOVĚ 
SPOLEČNÉ FOTOGRAFOVÁNÍ LIBO
ČANŮ. V POZVÁNCE NA UDÁLOST SI 
PROPŮJČILY JMÉNO OKRAŠLOVACÍ
HO SPOLKU ZVELEBA LIBOCKÁ, KTE
RÝ ZDE PŮSOBIL MEZI LETY 1899 
A 1917, JENŽ TEHDY ZE VSTUPNÉHO 
VYBRANÉHO NA JÍM POŘÁDANÝCH 
DIVADELNÍCH PŘEDSTAVENÍCH FI
NANCOVAL ÚPRAVY MÍSTNÍCH CEST 
A VÝSADBU STROMŮ. 
Fotografování bylo zamýšleno jako příležitost 
ke  zprostředkování společného zážitku sou-
sedské komunitě, v níž není mnoho příležitostí 
k  setkávání (například z  důvodu chybějících 
obchodů v Horní Liboci).
Slavnost byla spojena s  piknikem a  výstavou 
mentálních map Liboce nakreslených místními 
obyvateli. Ti v mapách vyjádřili svoje subjektivní 
vnímání libockého prostoru: místa, se kterými si 
spojují pozitivní či negativní emoce, cesty, kte-
rými rádi chodí, a  podobně. Z  nich vyplynulo, 
čeho si obyvatelé Liboce nejvíce cení (rybník 
a  jeho okolí, kostel) a co je naopak trápí (nová 
předimenzovaná výstavba nerespektující okolí).
Akci hudebně doprovodil Ladislav Knotek, 
Vojtěch Cehák, Michala Tomanová a Stanislav 

Lehmann. David Pátek z  Libockého pivovaru 
přispěl svým pivem. Fotografie byla pořízena 
Petrem Pustinou a  Janem Doušou z  Kated-
ry  fotografie FAMU na  velkoformátový foto-
aparát. Vznikla skvělá atmosféra, přišlo přes 
140 lidí.
Události fotografování předcházela akce vaře-
ní palačinek dva týdny předem na  návsi před 
 kostelem sv. Fabiána a  Šebestiána. Celou ak-
tivitu završilo osobní předávání kontaktních 

 kopií fotografovaným, které ještě v  těchto 
dnech probíhá.

Vendula Guhová

Fakulty elektrotechnické ČVUT profesor Pavel 
Ripka. 
V dílčích závodech, ze kterých se soutěž Formula 
Student skládá, musel tým Fakulty elektrotech-
nické ČVUT absolvovat jak statické disciplíny, 
jako je prezentování designu formule nebo 
představení business plánu před porotou, tak 
i  samotné závody. Ty se skládaly z  akcelerační 
disciplíny na 75 metrů (formule eForce dosáhla 
času 4.09 sekund), Skid-pad (jízda v  osmičce), 
kvalifikační Autokros a  vytrvalostní disciplínu 
Endurance na 22 kilometrů. „Americký styl trati je 
velmi odlišný od toho evropského, na který jsme 
připraveni. Trať v  Lincolnu byla mnohem rych-
lejší a její šíře umožňovala i volbu odlišné stopy 
průjezdu zatáčkou. Právě díky vysoké průměrné 
rychlosti jsme naplno mohli využít aerodyna-
miky vozu a po nalezení optimálního nastavení 
podvozku se nám podařilo dosáhnout nejrych-
lejšího času v elektrické kategorii a do konce dne 
tento čas nepřekonal ani žádný spalovací tým,“ 
okomentoval průběh závodu Petr Záruba. Pro 
příznivce soutěže Formula SAE/Student a  for-
mule eForce bude 12. července ve studovně FEL 
Café v pražských Dejvicích (Technická 2, Praha 6) 

přichystáno setkání s vítězným týmem a prezen-
tace jejich cesty do Kanady a USA, která dostala 
pracovní název OTO – Over The Ocean. Na akci se 
lze registrovat na adrese: https://goo.gl/0zBW94. 
Video ze závodů lze zhlédnout na https://vimeo.
com/171437748.  red

Načtením toho QR kódu 
můžete shlédnout video 
projekt OTO (Over The Ocean)
https://vimeo.com/171437748.

Podrobněji se události, motivacím k  jejímu 
uspořádání a postřehům nasbíraným v průbě-
hu příprav věnuje výstavní instalace Venduly 
Guhové v Galerii AMU na Malostranském ná-
městí 12, Praha 1, která potrvá do 3. července.

Studenti elektrotechnické fakulty ČVUT dosáhli v americ-
kém Lincolnu fenomenálního vítězství. FOTO: ČVUT

Společná fotografie: 
Petr Pustina a Jan Dousa.
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Letošní Čarodějnice 
na Ladronce proběhly v klidu
ZHRUBA 20 TISÍC LIDÍ SE PODLE 
KVALIFIKOVANÝCH ODHADŮ ZÚ
ČASTNILO AKCE ČARODĚJNICE 
NA LADRONCE.

Přes vysoký počet účastníků se však tentokrát 
událost podle radního Zdeňka Hořánka (ANO) 
zodpovědného za bezpečnost, obešla bez váž-
nějších incidentů. „Oproti minulým ročníkům 
bylo výrazně posíleno bezpečnostní zajištění 

akce, které se projevilo na  jejím klidném prů-
běhu. Podařilo se nám výrazně eliminovat do-
plňování zásob alkoholu v  nočních hodinách, 
které bylo, po  ukončení jeho prodeje v  areálu 
samotné usedlosti Ladronka, příčinou mnoha 
problémů v  minulých letech. Zaměřili jsme se 
na prodejny alkoholu v blízkém okolí a monito-
rovali jeho distribuci,“ přibližuje strategii radnice 
radní Hořánek. Ten si současně pochvaluje spo-
lupráci s  policií a  městskými strážníky. Letošní 

zkušenosti z pořádání této masově navštěvova-
né akce pomohou zajistit, aby se příští jubilejní  
10. ročník odehrál v klidu a bezpečí.                        red

V SOBOTU 3. ZÁŘÍ SE USKUTEČNÍ  
34. ROČNÍK SPORTOVNÍHO SETKÁNÍ, 
KTERÉMU SE PODLE MÍSTA KONÁ
NÍ ZKRÁCENĚ PŘEZDÍVÁ HVĚZDA. 
SPORTOVNÍ SETKÁNÍ VOZÍČKÁŘŮ 
– MEMORIÁL ZDENKY HANÁKOVÉ 
POŘÁDÁ PRAŽSKÁ ORGANIZACE 
VOZÍČKÁŘŮ ZA PODPORY MĚSTSKÉ 
ČÁSTI PRAHA 6. 

Po roce se závody v běhu a jízdě na vozíku znovu 
vrací před letohrádek Hvězda, loňský ročník se 
kvůli opravám konal na Břevnově. „Je to fantas-
tická událost a každému rozhodně doporučuji, 

aby se na ni šel podívat, setkání se sportujícími 
hendikepovanými lidmi je mimořádně oboha-
cující,“ doporučuje radní pro sociální otázky Mi-
lena Hanušová (TOP 09). 
Stejně jako v minulých letech na účastníky čeka-
jí závody s řadou kategorií, aby se mohl zapojit 
každý z účastníků bez rozdílu věku či fyzických 
možností, akce zahrnuje i doplňkové disciplíny, 
například minigolf, lukostřelbu, ruské kuželky 
a další. Pro vítěze jsou připraveny ceny, nebude 
chybět bohaté občerstvení a  doprovodný kul-
turní program. Závody Hvězda 2016 pořadatelé 
slavnostně zahájí v  sobotu ve 13:00. Podrobný 
program bude zveřejněn v srpnu na webových 
stránkách pořadatele: www.pov.cz.  red

OBLÍBENÝ ŠÁRECKÝ OKRUH SE 
BUDE LETOS KONAT JIŽ PO PĚ
TADVACÁTÉ – STARTUJE V SOBOTU 
3. ZÁŘÍ V PARKU VEDLE ZAHRÁDEK 
V ULICI SOBORSKÁ MEZI 8:30 A 9:30 
HOD. TRASA MĚŘÍ I TENTOKRÁT PŘI
BLIŽNĚ 7 KILOMETRŮ. MALÉ ÚČAST
NÍKY I JEJICH DOSPĚLÝ DOPROVOD 
CESTOU ČEKAJÍ ZÁBAVNÉ ÚKOLY. 

„Akce byla vždy zaměřena na  děti, ale pobaví 
se při ní i dospělí. Tak to nastavily maminky i ta-
tínkové z  Hanspaulky, když připravily krásných 
deset ročníků této akce v  letech 1979–1989. 
V roce 2002 byl Šárecký okruh obnoven partou 
pamětníků, nadšenců a  také příznivců ze ZŠ 
Hanspaulka, pravidelně nám pomáhají hasiči 
z  Lysolají a  příslušníci Městské policie Praha 6. 
V tomto roce  se tedy koná celkově již 25. ročník, 

tentokrát s motivem U nás na Hanspaulce,“ řekla 
ředitelka ZŠ Hanspaulka Marie Pojerová. 
V  cíli dostane každý dětský účastník medaili 
a všichni potom pečeného buřta nebo brambo-
ru. Unavení rodiče se občerství a děti se pobaví 
na divadelním představení.  red

Hvězda se vrací do Hvězdy

Šárecký okruh oslaví v září 25 let Letní den 
s Šestým smyslem

Počátkem září se na Hvězdě odehraje už 
34. ročník sportovního setkání vozíčkářů. 
Foto: POV

Oblíbená akce je zábavou pro děti stejně 
jako jejich rodiče. FOTO: ZŠ Hanspaulka

Ani déšť v neděli 12. června neodradil návštěv-
níky tradičního Letního dne s  NF Šestý smysl 
v areálu fotbalového hřiště SK Střešovice a při-
nesl štěstí malému Jakubovi, který díky štěd-
rosti návštěvníků a  sponzorů absolvuje pobyt 
v rehabilitačním Centru Hájek. Největší částkou 
přispěla hudební skupina Tata/Bojs. Její členo-
vé věnovali do  charitativní sbírky celý výtěžek 
svého květnového koncertu v  Divadle v  Celet-
né! Rodiče Jakuba pak převzali šek na  celkem 
58 373 Kč a mohou nyní se synem odjet do re-
habilitačního Centra Hájek.  

red, NF Šestý smysl

NF Šestý smysl můžete podpořit i  zasláním 
SMS ve  tvaru: „DMS SESTYSMYSL“ na  číslo 
87  777 (Cena jedné DMS je 30 Kč, Nadační 
fond Šestý smysl obdrží 28,50 Kč.)
Více info na www.darcovskasms.cz
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ZAŽILI JSTE NĚKDY, JAKÉ TO JE, 
KDYŽ VÁS NA LETIŠTI ZAOCEÁNSKÉ 
ZEMĚ OZNAČÍ PES JAKO PODEZŘE
LOU OSOBU? JSTE PŘESVĚDČENI, ŽE 
JDE O NĚJAKÝ OMYL. JAK BY MĚL 
SPRÁVNĚ OBČAN RE AGOVAT, KDYŽ 
SE DOSTANE DO PODOBNĚ ZOUFA
LÉ SITUACE? 
To nám poodhalí celní správa s  nprap. Yvonou 
Matějkovou (tisková mluvčí Celního úřadu pro 
Středočeský kraj) a nprap. Ivanou Kurkovou (tis-
ková mluvčí Celního úřadu pro hl. m. Prahu).

Jaké jsou kompetence Celní správy?
Mezi hlavní kompetence Celní správy patří vybí-
rání spotřební daně, ekologických daní a spous-
ta dalších kompetencí, ať už jde o  dohled nad 
zbožím uniklým celnímu dohledu, zbožím pod-
léhajícím obchodně politickým opatřením či 
správa spotřebních daní u  vybraných výrobků, 
jako jsou alkohol, minerální oleje (nafta), cigare-
ty či tabákové výrobky.

Spolupracujete s ostatními Celními správami 
v rámci EU? A jak je to se státy mimo EU?
Od 1. května tohoto roku platí nový Celní kodex 
Unie, kterým se řídí všechny státy EU. S ostatními 
zeměmi spolupracujeme na odhalování pašová-
ní padělků, zboží a  drog. V  mezinárodním sys-
tému jsou uváděny rizikové faktory (zboží, pře-
pravce, odesílatel), přičemž dojde-li k podezření, 
systém začne červeně svítit a  musí se provést 
kompletní celní kontrola, tedy otevře se každý 
balíček či karton doručený ze zemí mimo Evrop-
skou unii, vše se vyndá a podrobně zkontroluje.

Co všechno podléhá zdanění? Kde se mohou 
občané dozvědět, jak mají postupovat?
V novém evropském celním kodexu jsou uvede-
ny nové limity, kolik si můžeme dovézt cigaret, 

alkoholu atp. Všechny informace jsou na  strán-
kách http://www.celnisprava.cz.

Blíží se doba dovolených, kdy každý rok vyjíž-
dí za hranice tisíce lidí. Na co si mají lidé z hle-
diska dodržování celních předpisů dát pozor?
Co se týká zboží, musíte vždy koukat, jaká je 
hodnota, co lze a nelze převážet. Lidé tyto infor-
mace podceňují, z dovolené si vezou např. kobru 
v láhvi nebo mušličky či korály nalepené na ko-
šících či oblečení, přičemž tyto položky jsou 
v mnoha zemích zakázané převážet. Nepovole-
né položky převezme Česká inspekce životního 
prostředí a dle toho, jak je případ závažný, násle-
duje správní řízení, hrozí trestní stíhání a v kraj-
ních případech i odnětí svobody. Velkým problé-
mem jsou padělky. Občané nevědí, že padělky 
mohou být i zdravotně závadné a také porušují 
právo duševního vlastnictví. Nebezpečnost pa-
dělků je vidět na  dětských hračkách či obuvi – 
nemají atestaci, hračky jsou špatně svařené, tu-
díž hrozí poranění, a plasty uvolňují ftaláty, které 
působí na  hormonální  vývoj dítěte. V  interne-
tovém prodeji je nejčastějším případem viagra, 
podpůrné léky na potenci nebo další dle výrob-
ce udávaná zázračná léčiva. Další okruh padělků 
tvoří elektronika, jako mobilní telefony, zejména 
poslední modely iphonů, kdy tady telefon stojí 
20 tisíc korun a v zahraničí vyjde na 2 tisíce. Ob-
čané se pak diví, že telefon nedostanou, neboť je 
zadržen celní správou, posléze zničen na nákla-
dy příjemce a ještě  zatížen pokutou ve správním 
řízení. Ohroženo je však i  zdraví, neboť do  po-
dobných zařízení jsou instalovány jiné baterie, 
při kterých hrozí v nejhorším případě i exploze.

Co všechno si vozí turisté ze svých dovole-
ných? S  jakým nejkurióznějším artefaktem 
jste se ve své praxi setkali?
Mezi nejkurióznější jistě patří vypreparovaná 
želva, medvědí kůže či živé opičky v  igelitce. 
Dále pak cizí viagra, kdy se v lepším případě jed-
ná o placebo, v horším pánové riskují ohrožení 
zdraví. U profi pašeráků jsou nejčastějším přípa-
dem papoušci v pet lahvích, sklípkani a jiná vzác-
ná exotická zvířata. 

Kde pak všechny tyto zabavené věci končí?
Neživé exempláře končí na  ministerstvu ži-
votního prostředí. U  živých exemplářů je vždy 
snaha o záchranu, tudíž jsou zpravidla umísťová-
ny do záchranné stanice při ZOO v Praze.

V Praze 6 se nachází mezinárodní letiště Vác-
lava Havla. Nelze si nevšimnou, že kromě 
hlídkující služby tady slouží i speciálně vycvi-
čení psi. Jaká je jejich role?
Na  letišti je nejzajímavější vycvičený pes na  fi-
nanční hotovost. Pes je vycvičený na  velké 

množství peněz, neboť nad limit mají cestují-
cí ohlašovací povinnost z  důvodu rizika praní 
 špinavých peněz. Dále jsou zde psi drogoví, ta-
bákoví, specializovaní na pach kůže či opeřence. 
Pes na  podezřelou osobu či zavazadlo  neútočí 
ani neštěká. Pouze se posadí vedle a čeká.

Jaká byla největší zásilka všech dob, kterou 
tito vycvičení psi odhalili?
Rekordním záchytem celníků byl kamion, který 
měl pečlivě naskládané palety, kde byly pouze 
kbelíky a běžné kuchyňské náčiní. Pes chodil ko-
lem palet a větřil zápach, celníci provedli kontro-
lu a uvnitř palet nalezli 477 balíčků drog. 

Dostávají psi pak nějakou zvláštní odměnu?
Jsou odměňováni hračkou. 

Jak by měl správně občan reagovat, když se 
dostane do  podobně zoufalé situace, jak je 
popsáno v úvodu?
Obrátit se na konzula na ambasádě. Ale přede-
vším si na svoje věci dát pozor. V letištní hale ne-
smí občan nechávat tašku volně, pašerák si zde 
může věc nepozorovaně uschovat s  úmyslem 
vyzvednout si ji nepozorovaně v cílové destinaci. 
Celníci nás pak můžou označit za majitele drogy, 
aniž by si ji pašerák stihl vzít. V každém případě 
je nutné si před odjezdem nastudovat, do  jaké 
země občan jede, jaké jsou tam zvyky a zákony.

Jaké jsou nejčastější reakce občanů při setká-
ní s celní správou?
Občané zkouší různé výmluvy. V  loňském roce 
bylo zaznamenáno značné množství padělků 
dálničních známek. Jakmile se celníci zeptají 
řidičů, proč mají padělek, málokdy přiznají, že 
jej koupili za levnější peníze od překupníka. Pa-
dělky nejsou pouhým pohledem oka poznat, 
v  průběhu roku však blednou. Lidé při nákupu 
ušetří, ale v případě nálezu o známku při kontro-
le přijdou, a můžou dostat pokutu do výše 5 tisíc 
korun, při odmítnutí zaplacení může jít o pokutu 
ve správním řízení ve výši až o 100 tisíc korun.

Libuše Stoklásková, red

Co je dovolené o dovolené?

Nprap. Ivana 
Kurková, tisková 
mluvčí Celního 
úřadu pro  
hl. m. Prahu

Nprap. Yvona 
Matějková, 
tisková mluvčí 
Celního úřadu 
pro Středočes-
ký kraj.
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kulturní servis
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Servis a oznámení

Praha 6, Pelléova 10,
tel. 224 326 180,
e-mail: info@villapelle.cz,
www.villapelle.cz
Galerie otevřena:
út – ne 10–18.00 hod.
Kavárna otevřena:
pá – so 10 – 18.00 hod.
Spojení:
nedaleko od metra A – Hradčanská

Výstava: 
10. 4. – 19. 6.
MĚSTOSVĚT
Město a jeho svět v ilustraci pro děti
Výstava 16 významných českých ilu-
strátorů literatury pro děti. 
Výtvarná soutěž O nejkrásnější
obál ku knihy /www.villapelle.cz/
Tvůrčí dílny pro školy a školky
/objednávejte na dilny@villapelle.cz
nebo na tel.: 725 537 142/

Doprovodné programy
k výstavě:

2. 5. / 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě I.
Přijďte naslouchat čtení u Bibliobusu,
stavět ekosochy, vytvořit nejkrásnější
obálku knihy, nebo si natočit krátký
ani movaný film a zažít Ultrafun! 
5. 5. / 17:00
Emocionální zdraví dítěte a kampaň
Celé Česko čte dětem - beseda
6.5. / 10:00
Kreslírna s ilustrátorkou Míšou Ku-
kovičovou a dopoledne s Baobabem

Dejvická 38, Praha 6
Pokladna D S+H tel.: 224 316 784
Po 13.00–18.00 hod.
Út–Pá 9.00–14.00 a 15.00–18.00 hod.
Hrajeme-li v Praze je pokladna otevře -
na i o víkendu.
So/Ne 9.30–11.30 a 12.00–17.00 hod.
Hrajeme-li představení pro dospělé je
pokladna otevřena do 19.00 hod.
www.spejbl-hurvinek.cz

2. 5., 3. 5 ve 14,00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
2. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
3. 5. v 10.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
5. 5, 6. 5 a 7. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
9. 5. a 10. 5. ve 14 hod.
Hurvínkův popletený víkend
9. 5. a 10. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
12. 5., 13. 5., 14. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
16. 5. a 17. 5. ve 14.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
16. 5. v 16.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
17. 5. v 10.30 hod.
Hurvínkův popletený víkend
19. 5., 20. 5. a 21. 5. v 10.00 hod.
Hurvínkův popletený víkend
23. 5. a 25. 5. ve 14.00 hod.
Jak s Máničkou šili všichni čerti
23. 5. a 25. 5. v 16.30
Jak s Máničkou šili všichni čerti
26. 5. a 27. 5. v 10.00 hod.
Jak s Máničkou šili všichni čerti
27. 5. v 19.00 hod.
Spejbl versus Drákula
28. 5. v 10.00 hod.
Hurvínek mezi osly
pro neslyšící a nevidomé
30. 5. ve 14.00 hod.
Hurvínek mezi osly

Srbská 2, Praha 6
Otevírací doba: 15.00–24.00
Rezervace@potrva.cz,
Tel. 222 963 707

5. 5. 19:00
Večer o Iránu – přednáška
6. 5. 19:00
Open Mic #84 host: Jan Burian
8. 5. 19:30
Terne Čhave, Koza na útesu (world
music, rock´n´roll, klezmer) 
12. 5. 19:00
Science Café Praha: O neurochirur-
gii Hosté: MUDr. Jan Klener, PhDr.
Lenka Krámská PhD.
13. 5. 18:00
Noc literatury – autorské čtení
14. 5. 19:30
Diane Cluck [usa] (anti-folk)
15. 5.19:30
See Through Dresses [usa], Zlato a
nafta [cz] (post-punk, shoegaze)
16. 5. 19:30
Kukui Trio (blues, acid jazz)
21. 5. 20:00
DOKINO – Cukr blog promítání
27. 5. 19:30
Kabaret Improvize – divadelní im-
provizace 
28. 5. 19:00
Koštování #12: Duhová je dobrá! –
Autorské čtení
31. 5. 19:30
Vin Blanc/White Wine [de] (synth-
punk)
3. 6. 19:00
Open Mic #85 host: Petr Vít
5. 6. 19:30
Exit Orchestra (experimental)

12.5. / 17:00
To je… Miroslav Šašek - přednáška
13. 5. / 18:00 – 23:00
Noc literatury v Městosvětě
Čtení v prostorách výstavy věno vané
kni ze v prostředí vily a zahrady.
16.5. / 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě II.
Ekoden s Agátiným světem, Sluníč-
kem a Mateřídouškou.
20. 5./ 17:00
Jak se dělá časopis Raketa — beseda
s nakladatelsvím Labyrint
21. 5./ 10:00
Kreslírna s ilustrátorkou Dagmar
Urbánkovou
26. 5./ 9:30
Babička a dědeček čtou dětem ve
výstavě
26. 5./ 16:00
Oslava Světového dne her
Vezměte svá vnoučata a děti a poměř-
te své herní schopnosti!
27.5./ 17:00
Křest nové knížky a beseda s ilu-
strátorkou Lucií Dvořákovou
28.5./ 17:00
Kreslírna s ilustrátorkou Anastasií
Stročkovou
30.5./ 14:00 – 18:00
Mumraj v Městosvětě III.
Zábavné odpoledne s kampaní Roste-
me s knihou, s Ententýky.cz, čtení do -
brovolníků, dílny animovaných fil mů
Ultrafun.

Koncert v galerii Villa Pellé:
11. 5. od 19:00
Hudební salon ve Ville Pellé
Koncertní vystoupení renomovaného
kanadského houslisty Atise Bankase
a českého klavíristy Norberta Hellera. 

V březnu oslavili
60 let společného života

Anna a Karel Veselí
Jarmila a Vladimír Šabatovi

50 let společného života
Ljuba a Stanislav Slavíkovi

Jitka a Ludvík Pelánkovi
V dubnu oslavili

60 let společného života
Stanislava a Jaroslav Mentbergerovi

55 let společného života
Dagmar a Stanislav Hamplovi

50 let společného života
Jaroslava a Jan Slabochovi

Praha 6 oslavencům blahopřeje

JUBILEA

K Brusce 5/208, 160 00 Praha 6
Tel.: 233 321 313
E-mail: info@piseckabrana.cz
www.piseckabrana.cz
Otevřeno: 13–19 hod.
Na výstavy vstup volný

Zátiší - Blízká setkání Josefa Hníka
Výstava velkoformátových černobí-
lých fotografií předního českého foto-
grafa Josefa Hníka. Výběr toho nej-
lepšího z několika fotografických cy -
klů, na kterých autor pracuje nepřetr-

žitě již 15 let. Vernisáž 5. května 2015
v 18 hodin zahájí akad. malíř Ivan Bu-
kovský a zahraje Jiří Stivín.
Saxofonové kvinteto
pod vedením Zdeňka Kašpara
Klasický jazz v neobvyklých variacích
s prolnutím klasické hudby - Jaroslav
Ježek, George Gerschwin, J. S. Bach
a další. 15. 5. v 17 hod. v rámci pro-
jektu Jazz Gate.
Hong Kong Guitar Ensemble
v Písecké bráně
Velký koncert Hong Kongského or-
chestru a Kytarového orchestru Char-
lotta z Prahy 6 v Písecké bráně v po-
ndělí 25. května od 18 hodin
Doktorfest 2015
Třetí ročník festivalu DOKTORFEST
ve dnech 29. a 30. května

Specializujeme se
na stěhovací služby

tel.: 776-459-886
www.stehovaninajednicku.cz
info@stehovaninajednicku.cz

INZERCE

U nás je lenošení absolutně povoleno!

10% sleva na nákup

Jsme jediná specializovaná prodejna na houpací sítě v ČR
Nově otevřena prodejna v Praze!
Jsme jediná specializovaná prodejna na houpací sítě v ČR
Nově otevřena prodejna v Praze!

222 985 744
obchod@lenosime.cz 

www.lenosime.cz

Adresa prodejny: Eliášova 6, Praha 6 - Dejvice
Houpací sítě závěsná křesla  šátky 

na nošení dětísedací vaky

GYNEKOLOGIE 
MUDr. Vlasta Stádníková nově ordinuje 
v nových prostorách lékařského domu 
v Kunraticích. 
Adresa: K Libuši 57, 
Praha 4 – Kunratice, 148 00 
Tel.: 607 037 172
www.ambicare.eu

INZERCE

POSLEDNÍ KVĚTNOVÝ DEN PROBĚH
LA NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE A MATEŘSKÉ 
ŠKOLE BÍLÁ DALŠÍ Z CHARITATIVNÍCH 
AKCÍ, KTERÉ V PRŮBĚHU ROKU POŘÁ
DÁME, KONKRÉTNĚ BĚH PRO… 
V letošním roce jsme se rozhodli, že naši pomoc 
zacílíme z daleké Afriky, kterou jsme podporo-
vali v  minulých pěti letech a  za  veliké pomoci 
rodičů a  ostatních sponzorů předali Člověku 
v  tísni sumu převyšující 750  000 Kč, blíže, kon-
krétně na  naši městskou část. Víme, že i  v  naší 

městské části jsou osoby, případně organizace, 
které se bez cizí pomoci neobejdou. To je také 
důvod, proč jsme letošní akci nazvali Charitativ-
ní běh pro Prahu 6. Společným úsilím dětí i uči-
telů jsme vybrali jednu konkrétní organizaci, 
Pobytové rehabilitační a rekvalifikační středisko 
pro nevidomé se sídlem na Dědině, a jednu kon-
krétní osobu, pana MVDr. Jana Valentu, který ná-
sledkem úrazu při sportu ochrnul. Pro ně jsme 
v  úterý 31. 5. běželi na  stadionu Kotlářka náš 
Běh. A jak to dopadlo? Počasí nám přálo, občer-
stvení pro běžce bylo po celou dobu akce zajiš-
těno, a tak se nikdo ze žáků ani učitelů nenechal 
pobízet a  za  skvělého hudebního doprovodu 
vyrazili všichni účastníci na trať. Někteří to vzali 
výletním tempem, jiní indiánským během, ale 

naprostá většina účastníků do toho šla naplno. 
Ti nejvytrvalejší běžci zdolali i přes 30 koleček, 
tedy 12 kilometrů. Těmto vynikajícím výkonům 
odpovídala i  vyběhaná částka, která činila ne-
uvěřitelných 262 435 Kč. Tato částka byla násled-
ně rozdělena na  dvě stejné poloviny a  během 
posledního červnového týdne ji děti ze 3.C a 3.B 
slavnostně předaly oběma příjemcům. 
A  jak komentovala celou akci jedna ze zúčast-
něných, Julča Zelená z  5.B? „Každý z  nás měl 
nějakou částku za jedno uběhnuté kolečko a tu 
potom vynásobil počtem uběhnutých kol. Já 
jsem například dala celkem 80 Kč, není to nejvíc, 
ale i kdyby někdo dal 5 Kč, tak to prostě pomůže. 
A to si myslím, že je správné!”

Vedení ZŠ a MŠ Bílá, red

Charitativní běh 
pro Prahu 6

SEAT SERVICE SEAT.CZ

SEAT SERVICE. STARÁME SE O VOZY, KTERÉ JSME VYROBILI.
Je léto, což znamená, že byste měli mít na starosti jen jednu jedinou věc: užívat si pěkné počasí. Ostatní můžete nechat na našem profesionálním 
servisním týmu. Vyčistí a vydesinfikuje klimatizaci vozu a vymění vše potřebné za pevně stanovené ceny, včetně pylového a prachového filtru. 
Dovolte nám, abychom se postarali o váš SEAT, protože pouze v autorizovaném servisu dostane váš vůz dokonalou péči vyškolených pracovníků. 

TECHNOLOGY TO ENJOY

AUTO PODBABSKÁ 
Pod Paťankou 217/1, Praha 6 
T. +420 234 700 260 / E. seat@autopodbaba.cz – www.autopodbaba.cz
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PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6 – Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.

Výstava Akty Akvarely Jaroslava Svobody
Výstava akad. malíře Jaroslava  SVOBODY – Akty Akvarely v červenci 2016. 
Volné grafické listy a kresby dívčích aktů i abstraktní barevné a černobílé 
akvarelové kompozice.

2.–7. 8. 
Neznámý Bangladéš
Aktuální fotografie z letošního putování 
českých fotografů po Bangladéši 2016

9.–31. 8.
Výstava obrazů Martina Huba
Malíř je zároveň choreograf, kaskadér a herec (například filmy Titanik, Vý-
chova dívek v Čechách, Kvaska, Zachraňte vojína Ryana, Hannibal – Zrození).

KULTURNÍ CENTRUM KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6 – Dejvice, tel.: 777 695 380.

1. 7. KONCERT: Ježíš táhne na Berlín + Ufajr
6. 7. LETNÍ KINO: Pátrání po Sugar Manovi
7. 7. KONCERT: The Madhouse Express
13. 7. LETNÍ KINO: Mas Max: Fury Road
20. 7. LETNÍ KINO: Limonádový Joe
27. 7. LETNÍ KINO: Tahle země není pro starý
1. 8. KONCERT: Koala voice
3. 8. LETNÍ KINO: Belgica
10. 8.  LETNÍ KINO: Melancholia
10. 8. KONCERT: Terraformer 
17. 8. LETNÍ KINO: South Park: Peklo na zemi
24. 8. LETNÍ KINO: Lovci hlav
25. 8.  KONCERT: Prime services 
31. 8. LETNÍ KINO: Prázdniny v Římě

        ČISTÍRNA ODĚVŮ A PEŘÍ

Platby kartou ANO.                                          Přijďte nás vyzkoušet.
Věrnostní karty - ZDARMA                                                                       www.cistirna.info

          METRO A, STANICE BOŘISLAVKA
               PRÁZDNINOVÁ OTEVÍRACÍ DOBA
                                   1.7. - 31.8.2016
                               Po - Pá  8:00 - 18:00
                               So - Ne  ZAVŘENO
                  nebo  2.podlaží vedle AlzyOC Lužiny
                              zde máme otevřeno Po-Ne.

         Zajišťujeme i úpravy a opravy oděvů a textilií.

 241 493 633, 222 941 998
603 501 166

ZEDNICKÉ 
 OBKLADAČSKÉ

PRÁCE

www.siml.cz

MALOVÁNÍ, LAKOVÁNÍ
VČETNĚ ÚKLIDU

lakýrnické práce lze provést i v dílně

WELLPET
Centrum péče o zvířata

Veterinární služby

Kosmetická úprava zvířat

Prodej chovatelských potřeb

Při návštěvě veterinární ordinace sleva

10% v chovatelských potřebách

KDE NÁS NAJDETE:

Na Hutích 11, Praha 6 - Dejvice

KONTAKT:
776 487 538

222 957 007

www.wellpet.cz, emai:info@wellpet.cz

INZERCE

Přijmeme na zkrácený pracovní 
úvazek, nebo na dlouhodobou 
brigádu prodavačku obuvi 
do prodejny na Bělohorská třídě. 
Nástup možný ihned. Praxe 
vítána. Tel. 775 900 602. 
Email: jindrichklenc@seznam.cz
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Z úřední desky

Hledáme pracovníka/ci na pozici domovník 
nejlépe z Prahy 6 – Nová Liboc. Vhodné i pro aktivní 
důchodce. Náplň práce: předávání a přebírání bytu 
na krátkodobé pobyty. Nabízíme dlouhodobou spolu-
práci, základy AJ nutné. Info na tel. 775 735 934,  
pí Staňková. 

UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2016
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbíra-
ného odpadu.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracov-
níka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umy-
vadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, 
autosklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motoro-
vé oleje a obaly od nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a  PC 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky. 

Další informace získáte na telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová).

7. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

11. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

12. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Interbrigády

2. Ve Struhách x Antonína Čermáka

3. Rooseveltova x Národní obrany u separace

13. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Studentská x Zikova

2. Kolejní x Zelená

14. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Terronská x Albánská

2. Sušická x U Hadovky

18. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šárecká x Na Pískách

2. Kozlovská x Na Karlovce

19. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Kuthence x Na Čihadle

2. Na Klimetce x Na Míčánce

20. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Ostrohu x Průhledová

2. Na Ostrohu x Fragnerova

21. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Koulova x Čínská

2. Zengrova x Na Kvintusce

25. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Fišerce x Na Špitálce

2. Šárecká x Mydlářka

26. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Kamerunská

2. Cukrovarnická x V Průhledu

27. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Arabská x Egyptská

2. Arabská u gymnazia

28. 7. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nad Tratí

2. Kladenská x K Lánu

1. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Alžírská

2. Africká x Etiopská

2. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Tobrucká – parkoviště

2. Horoměřická x Vostrovská

3. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Kuthence

2. Vostrovská x Na Pernikářce

4. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Beránce

2. Soborská proti č. 32 – u dětského hřiště

8. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Šáreckém údolí před č. 84/1444

2. V Šáreckém údolí – Žežulka

9. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Horoměřická x K Vršíčku

2. V Šáreckém údolí x V Podbabě

10. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Sedlci proti č. 9/23                 

11. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x nám. Bořislavka

2. U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu

15. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Dělostřelecká x Slunná

2. Dělostřelecká x Spojená

16. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Cukrovarnická x U Laboratoře

2. Macharovo náměstí

17. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č. 23)

2. Pod Novým lesem x Nový lesík

18. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. U Vojenské nemocnice x U III. baterie

2. Na Bateriích u. č. 27

22. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Střední x Pod Petřinami

2. nám. Před Bateriemi x U V. baterie

23. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Okraji x Krásného

2. Ve Střešovičkách x Pod Andělkou

24. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Radimova u nákupního střediska

2. Na Petynce (proti autobazaru)

25. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pod Dvorem – u železniční tratě

2. Stamicova x Brixiho

29. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Heyrovského náměstí (u obchodu)

2. Nad Alejí x Šantrochova

30. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Brunclíkova x Nad Alejí

2. Na Větrníku x Dusíkova

31. 8. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Zeyerova alej x Nad Alejí

2. Na Okraji x Na Větrníku

1. 9. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sestupná x V Domcích

2. Na Petřinách x Křenova

5. 9. 2016 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Hradním potokem x Potoční

2. Parléřova x Myslbekova

INZERCE
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Vážení vlastníci a provozovatelé restauračních zařízení,
jak jistě víte, městská část Praha 6 zajišťuje nad rámec svých povinností pra-
videlný úklid chodníků a veřejných prostranství. V centrální části Bubenče, 
Dejvic a Břevnova samozřejmě v četnosti vyšší než v lokalitách ostatních, 
nicméně se snažíme dělat maximum pro zajištění čistoty a pořádku,  a to 
např. i provozováním  1200 ks odpadkových košů, u kterých je zajištěn den-
ní vývoz, v nejvíce zatížených lokalitách i vývoz 2x denně. 
V  posledních měsících evidujeme poměrně negativní ohlasy občanů 
na vzrůstající počet znečištění chodníků a stromových rabátek nedopalky 
cigaret, a to zejména před restauračními zařízeními. Jsme si samozřejmě 
vědomi, že podle obecně závazné vyhlášky 8/2008 Sb., MHMP o čistotě, 
v platném znění,  by měl znečištění nedopalky cigaret odstranit samotný 
původce. Ve většině případů však tyto nedopalky pochází od návštěvníků 
restauračních zařízení. Rádi bychom vás  proto touto cestou požádali o po-
moc spočívající v  instalaci popelníků před těmito provozovnami.  Dobře 
víme, že řada z vás již podobné opatření učinila, zejména před restaura-
cemi, které jsou již řadu měsíců nekuřácké, ale i před těmi, kterým záleží 
nejen  na interiéru restaurace, ale i na jejím okolí. V blízkosti řady restaurací 
se nachází námi provozované odpadkové koše či koše majetkového správ-
ce komunikací, není však ve  finančních možnostech osadit odpadkové 
koše před každé restaurační zařízení. V případě, že i vám záleží na zlepšení 
čistoty v okolí vaší provozovny, prosíme vás o umístění popelníků v nejbliž-
ším okolí provozovny s jeho následnou údržbou. S ohledem na zachování 
bezpečné chůze po chodníku, zejména pro nevidomé,  vás prosíme, abyste 
zvolili umístění i velikost popelníku tak, aby netvořil překážku chodcům.
Věříme, že naši výzvu přijmete s pochopením a pomůžete městské části 
vytvořit čisté prostředí.  Úřad MČ Praha 6Nebojte se rekonstrukce koupelny, s námi to zvládnete

                           od návrhu po realizaci
3 patra-68 vzorových koupelen

   od ekonomické varianty až po luxusní, 
  s týmem odborníků, osobním přístupem
                  a 20letou tradicí
  

Slevový kupon 15%
  slevy se nesčítají
obchod@plastin.cz
   

                PLASTIN s.r.o.
            Karlovarská 1062/8
                     Praha 6
               tel: 605 296 207

www.plastin.cz

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hlavního 
města Prahy v  roce 2016 zorganizoval opět 
projekt SBĚRU BIOODPADU POMOCÍ VEL-
KOOBJEMOVÝCH KONTEJNERŮ (dále jen 
VOK). Akci zajišťuje a hradí odbor ochrany pro-
středí MHMP z  rozpočtu hl. m. Prahy (z  para-
grafu prevence vzniku odpadů).

Služba bude poskytnuta v následujícím 
režimu:
 VOK bude přistaven v  určeném termínu 
na max. 3 hodiny. Po naplnění kontejneru před 
koncem doby přistavení dojde k jeho výměně.
 Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování bioodpadem, evi-
dovat počty návozů a  zodpovídat za  čistotu 
vysbíraného bioodpadu

Sobota 20. 8. 2016
V Středu x Na Volánové  9–12 hod.
Brixiho x Rejchova 9–12 hod.

Neděle 21. 8. 2016
Na Okraji x Polní 9–12 hod.
Vlastina x Častavina 9–12 hod.

 OK je určen pouze pro trvale hlášené občany 
v Praze.
 Druh sbíraného bioodpadu: komunální bio-
odpad (především ze zahrad: listí, tráva, větve, 
neznečištěná zemina, případně kuchyňský bio-
odpad rostlinného původu). Nevhazujte živo-
čišné zbytky.

NEBUDE K DISPOZICI MOBILNÍ DRTIČ NEBO 
ŠTĚPKOVAČ. 

Neděle 28. 8. 2016 
Na Ostrohu x Průhledová 9–12 hod.
Na Míčánce x Na Klimentce 9–12 hod.

Neděle 4. 9. 2016 
Dělostřelecká x Slunná 9–12 hod.
U V. baterie x nám. Před Bateriemi 9–12 hod.

Sobota 10. 9. 2016 
Soborská x Nad Šárkou 9–12 hod.
Nad Šárkou x Na Kuthence 9–12 hod.

Neděle 18. 9. 2016 
U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu 9–12 hod.
Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí 9–12 hod.

Neděle 16. 10. 2016 
Na Fišerce x Na Špitálce 9–12 hod.
U Silnice x Ke Džbánu 9–12 hod.

INZERCE

Přijmeme hlavního nebo pomocného kuchaře/kuchařku na přípravu obědů pro 
mateřské školky pro naší provozovnu na Praze 5 – Zbraslavi nebo Praze 6 – Přední 
Kopanině. Zkušenosti v oblasti zdravé výživy vítány, není podmínkou, zaškolíme. 
Pracovní doba krátkým dlouhý týden. Nabízíme příspěvek na dovolenou, stravu 
zdarma a stabilní zaměstnání na HPP ve společnosti, která je významným 
dodavatelem obědu pro MŠ. 
Kontaktní osoba: Tomáš Sadil, tel.: 733345029 
e-mail: tomas.sadil@bionea.cz 

Organizační složka PRO6 přijme:
zaměstnance a brigádníky trvale žijící na Praze 6 na úklid chodníků a péči 
o zeleň. Podmínkou dobrý zdravotní stav.  Celodenní práce v terénu. 
Tel.: 773 779 170 

KOUPALIŠTĚ PETYNKA / OTEVŘENO 7 DNÍ V TÝDNU
1. 6. –15. 8. 7:00–21:00 
16. 8.–31. 8. 7:00–20:00 
1. 9.–30. 9. 8:00–18:00 

Celodenní vstupné  před 16:00  po 16:00
Dospělí, Senioři 160,- 130,- 
Děti do 140 cm, ZTP 90,- 80,- 
Senioři nad 70 let s trvalým 
bydlištěm na Praze 6 *  50,-  50,- 

Rodinné vstupné  do 16:00 od 16.00 
1 dospělý + 1 dítě 200,-  170,- 
2 dospělí + 1 dítě  360,-  300,- 
Každé další dítě 40,- Kč   
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FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace, přihlášky:
út–pá 10:00–14:00 na  tel. č. 224  326  180 nebo 
na info@porteos.cz.
Kurzy Fresh senior: výtvarný kurz s  akad. mal. 
Miladou Gabrielovou, anglická konverzace, 
fran couzská konverzace, taj-ji, kondiční a  reha-
bilitační cvičení. Tradiční kurzy Fresh senior začí-
nají od října 2016, přihlašování od září.

22. 8.–26. 8. od 10:00 do 16:00 hodin, Villa 
Pellé
Letní výtvarný kurz Malba v plenéru Pelléo-
vy Villy
Výtvarné studium přírody a prostředí v příjem-
né části města, kde se architektura mísí se zele-
ní. Plenérové kreslení doprovází každé výtvarné 
studium, slouží i  jako příjemná a  obohacující 
zábava na zdravém vzduchu a jednou také jako 
hezká vzpomínka. Přihlášky do  15. 8. pouze 

KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 1. srpna 2016 na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz 
obdrží zajímavou publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého 
čísla  zněla: BUDOVA MINISTERSTVA KULTURY. 
Výhercem publikace je Vlasta Mirchiová.

1. 7. 2016 oslaví manželé 
Zdeněk (1924) a Věra (1929) 

Vágnerovi z Břevnova
65. VÝROČÍ SVÉ SVATBY

 – kamennou svatbu. 
Do dalších společných let jim 

přejí hodně zdraví a dobré 
pohody dcery Hanka a Zdena 

s manželi, pět vnoučat 
s rodinami, šest pravnuček 

a jeden pravnouček.

mailem na  info@porteos.cz nebo osobně (Villa 
Pellé, Pelléova 10, Praha 6). REZERVACE NUTNÁ.

13. 9. od 16 hodin, Písecká brána
Zlatá šedesátá – Miroslav Paleček
Písničkář Miroslav Paleček, do  povědomí 
veřejnosti zapsán jako člen známé dvojice 
Paleček&Janík, působící v divadle Semafor i sa-
mostatně již od roku 1968. Je také  originálním  
interpretem písniček V  + W + J, ale i  autorem 
osobitých vlastních písní.

19. 9.–23. 9. denně v 10:00 a v 16:00 hodin, 
Villa Pellé a Písecká brána
BABÍ LÉTO V POHYBU
Druhý ročník celotýdenního festivalu přinese 
možnost zdarma si vyzkoušet různorodé aktivi-
ty a načerpat inspiraci pro udržení se ve fyzické 
a mentální kondici. Mimo jiné se můžeme těšit 
na  africké tance a  skupinové bubnování, smo-
vey – cvičení s vibračními kruhy, vycházku s pro-
cvičováním zraku, filmové projekce i  zajímavé 
přednášky či badmintonový turnaj.  

Příměstský tábor
Robinson v Dejvicích

Rezervujte co nejdříve!
www.ckrobinson.cz

CKR_inzerce2016_100x150_Klanovice.indd   1 23.06.16   18:46

Robert Frolík, tel. 608 022 369
www.reality-frolik.cz

!!! HLEDÁ SE BYT !!!
Měl by mít dveře, okna, podlahy,

koupelnu, kuchyni ...

Máte takový?
Nabídněte mi ho, pomohu Vám

ho výhodně prodat / pronajmout.

30. 6. 2016 oslavili manželé 
RNDr. Jiří a Mgr. Věra Vachovi 

60. VÝROČÍ SVÉ SVATBY 
Do dalších společných let jim 
přejí hodně zdraví a pohody 

dcery Ing. Alena Rašková, 
Mgr. Jana Mejdrová a Dana 

Vachová s rodinami

Potřebujete vyklidit: Byt, 
půdu, sklep, zahradu – 7 dní 
v týdnu a to za rozumnou cenu. 
Volejte na 702 410 965

Odvoz starého nábytku 
na skládku!
Stěhování všeho druhu. Vyklíze-
ní sklepů, bytů, pozůstalostí atd. 
Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše 
za rozumnou cenu. 
Volejte: 773 484 056

Společnost FWDS Europe, a. s., 
se sídlem na Praze 6, hledá 
samostatnou účetní, nástup 
ihned. Životopisy zasílejte 
na sekretariat@fwds.cz.

INZERCE OZNÁMENÍ

INZERCE
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
PŘEDSEDA: Ing. Jaromír Vaculík, 
tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz.  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Mi le na Hanušová,  
tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.cz . 
MÍSTOPŘEDSEDA: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz.  
Schůzka se zastupiteli po dohodě.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
PŘEDSEDA: MUDr. Antonín Nechvátal,
tel: 774 077 650, anechvatal@praha6. cz,
MÍSTOPŘEDSEDKYNĚ: Mgr. Petra Kolínská,
tel.:776 552 022,  pkolinska@praha6.cz.
ZASTUPITELKY:  Mgr. Pavla Ducháčková 
Chotková, tel: 608 260 230,
pduchackova@praha6.cz, Mgr. Karolína 
Brabcová, tel. 731 321 737, 
kbrabcova@praha6.cz. ZASTUPITELÉ:
Mgr. Jan Sládek, tel: 775 999 689, 
jsladek@praha6.cz, Ing. Vladimír Šaier, MBA, 
tel: 602 276 999, vsraier@praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
PŘEDSEDA: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 

778 543 832. RADNÍ: Zdeněk Hořánek, 
zhoranek@praha6.cz, 602 336 140.  
Schůzka je možná po domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN):  PŘEDSEDA: 
Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, ZÁSTUPCE STAROSTY: 
Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členky/členové: MUDr. Iveta 
Borská, iborska@praha6.cz, Ing. Mgr. Oldřich 
Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, Petr Šabach.
ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS: PŘEDSEDA 
KLUBU: Ing. Jiří Lála, e-mail: jlala@praha6.cz,  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Marie Pojerová,  
mpojerova@praha6.cz. Setkání občanů se 
zastupiteli lze dohodnout v oblastní kanceláři 
ODS v Praze 6, Vítězné náměstí 13,  
e-mail: klub@odspraha6.cz nebo přímo.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD: Setkání 
se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René 
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) 
lze dohodnout na obvodním sekretariátu 
ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 
220 510 887, 602 459 163, případně e-mail: 
ovv.praha6@cssd.cz, nebo je kontaktovat 
na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM: Setkání 
občanů se zastupiteli KSČM lze dohodnout 
v sekretariátu OV KSČM v Zikově ulici č. 21,  
tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; nebo 
přímo s jednotlivými zastupiteli:  
PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243, 
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), 
JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL: Mgr. Jan Bartůšek, 
jan-bartusek@seznam.cz, MUDr. Marián Hošek, 
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266.

INZERCE

Pronájem garážových stání
Kafkova –Wuchterlova

Nabízíme pronájem podzemních garáží v Praze 6
Kafkova-Wuchterlova. Střežený objekt v dochozí
vzdálenosti od metra Dejvická. Garáže jsou zabez-
pečeny kamerovým systémem. Vjezd a výjezd s či-
povou kartou.

Více informací na
tel. čísle 235 094 031 nebo na

e-mail: zcastrillo@sneo.cz

34www.vase6.cz

inzerce

DODÁVÁME
výpočetní techniku
notebooky, osobní počítače, periferie
příslušenství, software

OPRAVUJEME
notebooky, osobní počítače
software, sítě

DOJÍŽĎÍME
servisní zásahy provádíme i u klientů
výjezdy po Praze zdarma

Notebook Centrum spol. s r.o.
Kladenská 57, Praha 6 – Vokovice
Metro A – Bořislavka
www.ntk.cz, E-mail: ntk@ntk.cz
Tel.: 603 824 677, 720 235 285
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Nabízím psychologické poradenství a terapii  pro dospělé
Mgr. Jindra Kmoníčková, j.kmonickova@email.cz,
poradna: Badeniho 1, Praha 6

PŘÍPRAVA NA REPARÁT Z ANGLIČTINY - individuální i skupinová 
výuka. SKUPINOVÉ KONVERZACE Učebna Praha 8 – Kobylisy 
(nedaleko metra) více na www.anglictinadoma.cz/letni-kurzy/

FIRMA 
PROFI LIGHTING s. r. o.
zabývající se světelnou technikou 
hledá pracovníka elektro pro 
montáže svítidel. 

Kontakt: 
602 281 991 p. Marek
602 658 747 p. Cvach

e-mail cvach@profilighting.cz



Máte-li dobré technické vzdělání (fyzika, matematika, chemie, programování, strojírenství atd.), o které 
nemají zájem v blízkých pekárnách, pizzeriích a továrnách – u nás je to naopak. Potřebujeme Vaše 
vzdělání, a jsme ochotni za to dobře zaplatit.
Jste absolvent VŠ a nemáte-li rozsáhlé praktické zkušenosti, pro nás je to jen výhodou.
Chcete-li vydělávat mnohem víc než Vaši kolegové, pak máte tuto příležitost.

Již několik měsíců má společnost OPTAGLIO nově sídlo v Lochovicích. Naše výrobní zařízení je nejlepší 
v Evropě. Naše výzkumná centra jsou vybavena nejmodernějšími stroji. Naše technologie jsou zavedeny 
na všech kontinentech. Naši klienti jsou největší světové značky a vlády jednotlivých zemí.

UNIKÁTNÍ NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ
• VEDOUCÍ VÝROBNÍHO PROCESU (VÝROBNÍ ŘEDITEL)
• TECHNOLOGOVÉ Z RŮZNÝCH OBLASTÍ (CHEMIE, FYZIKA, MATEMATIKA, POLYGRAFIE, ATD.)
• PATENTOVÝ ZÁSTUPCE 
• IT ADMINISTRÁTOR
• GRAFICI S VŠ TECHNICKÉHO SMĚRU 
• OBCHODNÍ ŘEDITEL
• PROJEKTOVÝ MANAŽER 
• OBCHODNĚ TECHNICKÝ MANAŽER
• FACILITY MANAŽER
• ARCHITEKT-PROJEKTANT
• VEDOUCÍ ODDĚLENÍ NÁKUPU A LOGISTIKY
• NOVINÁŘ TECHNICKÉHO ZAMĚŘENI S VÝBORNÝM AJ
• HLAVNÍ ÚČETNÍ 
• ADMINISTRÁTORKY A ASISTENTKY S VŠ
• ŘEDITEL LEPENKÁRNY
• OPERÁTORY STROJNÍHO ZAŘÍZENI A DALŠÍ RŮZNÉ POZICE

Další informace na www.optaglio.cz/kariera
Pro lidi, kteří bydlí v Praze, máme zdarma zajištěnou dopravu. Náš autobus ze Stodůlek jezdí 
do Lochovic každý den – ráno (tam) a večer (zpět). Pokud Vás naše nabídka zaujala, zašlete nám 
prosím svůj životopis na e-mail: prace@optaglio.cz

NÁSTUPNÍ ZÁKLADNÍ PLAT 50 000 AŽ 100 000 KČ
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